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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 
 
 
Sessió Ordinària                                                                  Dijous, 29 de gener de 2004 
Acta núm. 1                                                                                                    1a. convocatòria 
 
 
Senyors assistents: 
 
Alcalde-President: Sr. DIDAC PESTAÑA RODRIGUEZ 
 
Consellers: SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOSÉ  
OBISPO VALLECILLOS, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA 
PRIETO, SR. VICENTE NAVARRO SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. 
VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. Mª BRUGUERS JARDÍ ANGUERA, SR. JOSE.-MARIA 
MARTÍN QUIÑONES, SRA. Mª. CARMEN LEÓN RODRÍGUEZ, SR. JOSÉ LLOBET 
NAVARRO, SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. 
JAUME GRAU LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU 
NOVELL, SR. F. XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, SR. MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. 
JUAN ANTONIO HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada y Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria:  Sr. Jaume Tutusaus Torrents  
Interventor : Sr. Gonzalo Bescós Aznar 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça Balmes, s/n, es va reunir el Ple de 
l'Ajuntament el dia vint-i-nou de gener de dos mil quatre, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Dídac Pestaña Rodríguez, alcalde-president, concorrent 
els senyors que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo de Prada y 
Bengoa. 

 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley de Bases. 
 
I essent les divuit hores vint-i-cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents 

 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar les Actes núms. 13, 14 i 15 corresponents a les sessions celebrades els dies 27de 
novembre, 11 i 18 de desembre, respectivament. Prèviament, van ser aprovades per assentiment 
dues esmenes a l’esborrany de l’acta nº 14, corresponent a la sessió plenària extraordinària del 
dia 11.12.2003 (aprovació inicial del Pressupost General Any 2004),  esmenes proposades pel Sr. 
Marcel·lí Reyes i que consistien: 
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1) A la pàgina 31, a partir de la línia 6 del paràgraf  tercer, ha de dir:  
 

“…..el portaveu d’ERC va dir que mentre les vuitanta-tres esmenes presentades pel seu 
grup eren treballades per un nucli reduït de persones, les quals s’havien repartit les tasques, 
i de les quals ell n’era el seu portaveu cosa de la qual……… 

 
 

2) A l’inici de la pàgina 32, línia segona i a partir del punt i seguit, ha de dir: 
 

“Per altra part, el Sr. Reyes va dir que en la seva antiga vessant de professor de filosofia, i 
tocant temes relacionats amb la lògica……” 

 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 
 
 2 - DONAR COMPTE CONTRACTACIONS LABORALS 
 
2.1) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral, d’un Auxiliar Administratiu (Silvia 
Núñez Hernández) per al Departament d’Organització i Qualitat, a partir del dia 1 de gener de 
2004, per cobrir temporalment aquest lloc de treball durant el procés de selecció per a la seva 
cobertura definitiva, d’acord amb el que preveu el Reglament de personal al servei de les Entitats 
locals. 

 
***** 

 
2.2) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral, d’un Auxiliar d’Informació (Nuria 
Armengol Casas) per al Punt d’Atenció al Ciutadà, a partir del dia 17 de gener de 2004, per 
cobrir temporalment aquest lloc de treball durant el procés de selecció per a la seva cobertura 
definitiva, d’acord amb el que preveu el Reglament de personal al servei de les Entitats locals. 
 

***** 
 
2.3) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral, d’un Auxiliar d’Informació (Mª 
Cinta Aguiló Pérez) per al Punt d’Atenció al Ciutadà, a partir del dia 17 de gener de 2004, per 
cobrir temporalment aquest lloc de treball durant el procés de selecció per a la seva cobertura 
definitiva, d’acord amb el que preveu el Reglament de personal al servei de les Entitats locals. 
 

***** 
 
2.4) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral, d’un Auxiliar d’Informació (Mª 
Dolores Ruzafa López) per al Punt d’Atenció al Ciutadà, a partir del dia 17 de gener de 2004, per 
cobrir temporalment aquest lloc de treball durant el procés de selecció per a la seva cobertura 
definitiva, d’acord amb el que preveu el Reglament de personal al servei de les Entitats locals. 
 

***** 
 
2.5) - Restar assabentat de la contractació en règim laboral, d’un Auxiliar Administratiu 
(Montserrat Martínez Colom) per l’Àrea de Presidència, a partir del dia 28 de gener de 2004, per 
cobrir temporalment aquest lloc de treball durant el procés de selecció per a la seva cobertura 
definitiva, d’acord amb el que preveu el Reglament de personal al servei de les Entitats locals. 
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3 - DECLARACIÓ DE COMPTABILITAT 
 
Declarar, de conformitat amb allò que preveu l'article 329 del Reglament de personal al servei de les 
Entitats locals i concordants, aprovat per Decret 214/90, de 30 de juliol, la compatibilitat amb les 
funcions privades al funcionari d’aquest Ajuntament Sr. JUAN JOSE BERNAL CID, Tècnic 
d'administració general, compatible amb l'exercici professional d'advocat fora de la jornada laboral 
municipal i del terme municipal de Gavà, i en cap cas la suma de jornades de l'activitat a 
l'Ajuntament amb les de l'activitat privada superen la jornada ordinària establerta a l'Ajuntament, 
incrementada en un 50 %, 
 

 
 

4 - REGLAMENT MARC D’ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT  
DELS CONSELLS MUNICIPALS DE PARTICIPACIÓ SECTORIAL 

(aprovació definitiva) 
 
PRIMER.- Estimar en part al·legacions que, en relació al Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, aprovat inicialment per acord de 
Ple de 30 d’octubre de 2003,  han estat formulades i presentades  per:  

 
1ª) El Sr. Marcel.lí Reyes Vidal, com a portaveu del Grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya i el Sr. Josep Campmany Guillot, com a president de la Secció Local de Gavà 
d’Esquerra Republicana de Catalunya (R.E. 14.824 de 10-12-2003) 

 
2ª) La Sra. Carmen García Hernández, en nom propi i en representació de l’Associació de dones 

Clara Campoamor (R.E. 228 de 9 de gener de 2004) 
 
3ª) El Sr. Pablo Jesús Navarro Espinar, en nom propi en representació del Grup Ecologista Quercus 

(R.E. 426 de 13 de gener de 2004) 
 
4ª) La Sra. Emma Blanco Anguera, com a regidora del Grup Municipal d’EUiA-IU i el Sr. Jaume 

Grau López, com a regidor i Portaveu del Grup Municipal d’EUiA-IU (R.E. 429 de 13 de gener 
de 2004). 

 
I en aquest sentit, introduir en el text aprovat inicialment les modificacions següents: El regidor 
o regidora membre del Consell podrà proposar la delegació de la representació del seu grup 
polític municipal a una altra persona, sempre que resideixi a Gavà o bé hagi residit com a mínim 
10 any i també tingui una trajectòria professional o associativa o social o política vinculada al 
municipi (art.7.c); el vot dels representants dels grups polítics municipals no tindrà la 
consideració i efectes de vot ponderat (art. 10); i s’amplia a un mínim de tres vegades a l’any el 
règim de sessions ordinàries del Consell de la Dona (Annex IV del Reglament).   
 
La resta de les al·legacions formulades es desestimen.     
 
Tot això en base a l’Informe que hi ha a l’expedient administratiu, que s’incorpora al present 
acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment Administratiu 
Comú. Una fotocòpia compulsada del mateix s’adjuntarà a la notificació que es practiqui als 
interessats. 
 
SEGON.- Aprovar definitivament el Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels Consells 
Municipals de Participació Sectorial. 
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TERCER.-  Trametre a l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya, en el termini de 
15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de l’esmentat Reglament i la còpia íntegra i fefaent 
d’aquest, i publicar-lo en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-lo en el tauler d’anuncis de la 
Corporació i anunciar al DOG la referència del BOP en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el termini de quinze dies 
hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 

---------- 
 

El Sr. Joaquim Balsera, com a portaveu de l’equip de govern, va fer l’explicació inicial de 
la proposta, indicant que, tot i que seguia pensant que l’explicació que s’havia fet des del 
govern municipal en relació a la correcció formal i jurídica del vot ponderat, al llarg de 
la tramitació del reglament marc, continuava sent vigent, va manifestar que, això no 
obstant, l’equip de govern estaria disposat a acceptar les esmenes formulades pels grups 
de l’oposició en relació al vot ponderat, sempre que el reglament fos aprovat per 
unanimitat. Així mateix, i en relació a les esmenes presentades per EUiA, va manifestar 
que no s’acceptaven les al·legacions formulades per aquest grup, llevat de l’al·legació 
setena, relativa al Consell de la Dona, mentre que pel que feia a les esmenes formulades 
per l’Associació de Dones Clara Campoamor, va indicar que s’acceptava l’al·legació 
segona, afegint que ambdues esmenes acceptades feien referència a la necessitat 
d’ampliar a tres vegades l’any el règim de sessions del Consell de la Dona. 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA,  el qual va 
mostrar la seva sorpresa pel fet que semblava que només s’acceptava una de les 
al·legacions formulades pel seu grup municipal. En aquest sentit, el Sr. Grau va agrair el 
gest fet per l’equip de govern, al haver-se acceptat l’esmena relativa al vot ponderat, que 
era evidentment l’esmena més important de totes les presentades, si bé va manifestar 
que li hagués agradat que la resta haguessin estat també acceptades, ja que les 
considerava lògiques des de tot punt de vista, i havien estat formulades amb la única 
finalitat de millorar el text i facilitar l’operativitat del reglament. 
 
Per la seva banda, el Sr. José Antonio Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que 
l’equip de govern havia rectificat la seva posició inicial, a l’acceptar l’esmena relativa al 
vot ponderat, indicant en aquest sentit que tota vegada que es facilitava la participació 
dels ciutadans, votarien a favor de la mateixa. 
 
D’altra banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va indicar també que a la vista que 
s’havia acceptat l’esmena relativa al vot ponderat, el seu grup votaria també a favor de la 
proposta. 
 
Per altra part el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que ja en el 
moment de l’aprovació inicial del reglament marc, el seu grup s0havia abstingut per la 
questió del vot ponderat. Ara, al corregir-se el reglament marc mitjançant l’acceptació 
de l’esmena de constant referència, el Sr. Dalmau va manifestar que també el seu grup 
votaria a favor de la proposta. 
 
Finalment el Sr. Josep Llobet, en nom del PP, va manifestar també que el seu grup 
donaria suport a la proposta, ja que el que en definitiva importava era que els consells 
comencessin a funcionar. 
 
A continuació, el Sr. Balsera va dir que per part del grup municipal d’ERC s’havia 
demanat la presentació d’una esmena “in voce”, tota vegada que el fet de que els 
membres dels consells tinguessin l’obligació de residir a Gavà era molt restrictiva, atès 
que d’aquesta manera s’impedia que, per exemple, persones molt vàlides que no 
residien a Gavà però que treballaven  per a la nostra ciutat, no en podien formar part. 
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En aquest sentit doncs, es proposava modificar el reglament per tal d’eliminar aquesta 
condició tant restrictiva. 
 
En aquest sentit, el Sr. Balsera va dir que el govern municipal estaria disposat a admetre 
aquesta esmena “in voce”, si bé amb un redactat el text del qual seria el que segueix: 
“sempre que resideixi a Gavà, o bé hagi residit un mínim de deu anys  i tingui una 
trajectòria professional, associativa, social o política vinculada al municipi”. Per tant, el 
Sr. Balsera va manifestar que si la resta de grups municipals la trobaven correcte, la 
inclourien en el reglament. D’altra banda, i pel que feia al vot ponderat,  va assenyalar 
que l’equip de govern havia manifestat reiteradament en el ple, i també en la comissió 
informativa, que entenien la posició que es mantenia des de l’oposició respecte 
d’aquesta questió,  si bé la posició que es mantenia des del govern tenia com a única 
finalitat la d’exterioritzar o de fer visible la diversa representativitat dels grups. En 
qualsevol cas però, i al marge d’aquesta concreta questió, que era més formal que no pas 
de contingut, el Sr. Balsera va dir que calia deixar ben clar que per  l’equip de govern, els 
consells de participació eren, fonamentalment, òrgans de discussió i debat, en els quals 
importava més l’exposició d’idees i arguments per part de persones que tenien una 
especial sensibilitat sobre els reptes o els problemes que hauria d’afrontar la nostra 
ciutat, que no pas la defensa aferrissada de determinades concepcions. Per això, el Sr. 
Balsera va recordar que en els debat s de ple o comissió respecte d’aquesta questió, ja 
havia assenyalat que l’equip de govern no en faria bandera del vot ponderat, que no era 
una questió cabdal, i que, per tant, l’acceptació de la supressió del vot ponderat no era 
una rectificació del grup socialista, sinó l’admissió d’una esmena formulada en ares del 
consens, reiterant a aquests efectes que l’equip de govern havia insistit repetidament en 
que des de un punt de vista j de la naturalesa política de la discussió, tant correcte era 
una solució com l’altra. 
 
Seguidament, el Sr. Alcalde va demanar als portaveus dels grups municipals si hi havia 
algun inconvenient en la incorporació de l’esmena formulada pel Sr. Reyes, sense que es 
formulés cap objecció al respecte. Això no obstant, i en relació a l’anterior intervenció 
del Sr. Balsera, segons la qual els consells de participació havien de ser preferentment 
òrgans de debat i discussió, el Sr. Grau va fer una nova intervenció, només per 
puntualitzar que l’exposició del Sr. Balsera era contradictòria i incompatible amb el fet 
de la no acceptació d’altres esmenes formulades també per EUiA, referents a millorar la 
composició dels consells, facilitant la participació de persones i entitats que haguessin 
destacat en algun dels àmbits d’aquells òrgans col·legiats, indicant que no entenia per 
què aquestes esmenes eren tant dificils d’assumir per l’equip de govern, si la voluntat 
real manifestada pel Sr. Balsera era efectivament la de millorar la participació. Tot i amb 
això però, el Sr. Grau va dir que, malgrat haver existit un canvi de criteri del dilluns a 
avui, el sentit del vot d’EUiA seria favorable a la proposta, en cara que no havia existit 
una total voluntat per part de l’equip de govern d’acceptar les propostes formulades des 
de els grups de l’oposició, tendents a facilitar i millorar la participació ciutadana. 
 
Finalment, el Sr. Balsera va indicar que de seguir amb aquests posicionaments, potser el 
millor seria agafar el programa electoral d’EUiA i seguir-lo fil per randa, per tal de 
portar a terme directament tot el que deia el Sr. Grau. En aquest sentit doncs, el Sr. 
Balsera va dir que l’equip de govern es limitava a aplicar el seu programa electoral, 
intentant portar a terme les propostes que en aquell s’especificaven, si bé s’intentava 
consensuar el màxim de propostes amb la resta de grups municipals, de la qual cosa 
n’existien proves ben palpables. Això no obstant, el que calia era trobar un punt 
d’equilibri entre les propostes formulades per l’equip de govern i les proposades per la 
resta de grups, insistint en que, a aquests efectes, la questió més important que 
plantejava el reglament era la referent al vot ponderat. Doncs bé, l’eliminació d’aquesta 
modalitat de votació per part de l’equip de govern, evidenciava de manera rotunda la 
seva voluntat d’aproximar posicions, d’arribar a trobar un punt d’equilibri precís entre 
les esmenes formulades per l’equip de govern i les de l’oposició, de tal manera que si bé 
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era cert que l’equip de govern no havia acceptat totes les esmenes formulades, pel 
contrari, no era certa l’afirmació segons la qual l’equip de govern no tenia una voluntat 
clara i decidida d’arribar a acords, ja que com a conseqüència del debat, s’havien 
acceptat tot un conjunt d’esmenes formulades per quasi bé tots els grups de l’oposició, i 
algunes tan importants com la del vot ponderat, afegint en últim terme que el joc 
democràtic, ben entès, no significava acceptar totes les esmenes formulades per EuiA. 

 
 

5 - RATIFICACIÓ DE LES PROPOSTES DE NOMENAMENT DELS MEMBRES 
DELS CONSELLS MUNICIPALS DE PARTICIPACIÓ SECTORIAL 

 
PRIMER.- Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.1 del Reglament Marc 
d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, les propostes 
de nomenament dels membres dels consells municipals previstos als annexos I, II, III i IV de 
l’esmentat Reglament, propostes que són les següents: 
 
 
  Consell Municipal de Comerç: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sr. Victor Carnero López (Grup Socialista). 
Sr. José Llobet Navarro (Grup Popular). 
Sra. Yolanda Navea Moltó (Grup d’EUiA). 
Sr. F. Xavier Alavedra i Ambrós (Grup del CiU). 
Sra. Isabel Lozano Boada (Grup d’ERC). 
Sr. Pere Escofet Desco (Grup d’IC). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sr. Manuel Gómez Reyes (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà).  
Sr. Àngel Gil Martín (Unió de Botiguers). 
Sr. Josep Larruy Lerín (Associació de Comerciants L’Illa del Centre). 
Sr. Josep Maria Vallès Mas (Associació Comercial Les Rambles). 
Sra. Montserrat Cos Olià (Federació de Comerciants).  
Sra. Marta Saura Díaz (Associació de Comerciants Gavà 2000). 
Sr. Joan Llanta Messeguer (Associació de Comerciants Complexe Comercial Barnasud). 
 
Veïns i veïnes de Gavà 
 
Sr. José María Meseguer Meseguer 
Sr. José González Vinatea 
Sr. Domingo Martínez Mena 
Sra. Marina Campmany Farran 
 
 
 
 Consell Municipal de Medi Ambient:  
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sr.José María Martín Quiñones (Grup Socialista). 
Sr. José Antonio Sáez López (Grup Popular). 
Sr. Jaume Grau López (Grup d’EUiA). 
Sr. Josep Maria Dalmau i Novell (Grup del CiU). 
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Sr. Albert Massana i Gràcia (Grup d’ERC). 
Sr. Juan Antonio Heredia Heredia (Grup d’IC). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sr. Luis Iglesias Toro (UGT Baix Llobregat). 
Sr. Enric Querol Marimon (organització empresarial PIMECSEFES). 
Sr. Salvador Bernadó i Surià (Cooperativa Agropecuària del Baix Llobregat). 
Sra. Montserrat Cos Olià  (Consell Municipal de Comerç). (*) 
Sr. Armand Ribes Coma (Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural). 
Sr. Ramon Sans Fonfria (Vicerector de Promoció i Integració Territorial de l’UPC) 
Sr. Pau Navarro Espinar  (QUERCUS). 
Sr. Andreu Muñoz Blay (Associació per la Defensa Forestal). 
Sra. Mònica Morán Ordóñez  (Unió Muntanyenca l’Eramprunyà). 
Sr. Damián Muñoz Moreno (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sr. Josep Manel Sabater (Entitat Metropolitana del Medi Ambient). 
 
(*) El nomenament del/de la representant del Consell Municipal de Comerç haurà de ser ratificat pel 
mateix Consell de Comerç a la primera sessió que celebri.    
 
Veïns i veïnes de Gavà 
 
Sr. Jordi Jiménez Horcajadas  
Sr. Àngel Micolau Llambrich (a proposta d’Ic-EV-IG) 
Sra. Susana Paucirerol Abadal 
Sr. José Robledo Villar 
 
 
 Consell Municipal de la Societat del Coneixement: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sr. Manuel Maniega Prieto (Grup Socialista). 
Sr. Sergi Engli Izquierdo (Grup Popular). 
Sr. José-Antonio Menacho Molina (Grup d’EuiA) 
Sr. Josep Maria Dalmau Novell (Grup del CiU). 
Sr. Francesc Dorca i Badia(Grup d’ERC). 
Sr. Juan Antonio Heredia Heredia (Grup d’IC). 
 
Representants d’entitats i associacions (*): 
 
Sra. Anna Miró Sabaté (Societat del Coneixement de la Diputació de Barcelona). 
Sr. Jordi Pericás Torguet (Localret). 
Sr. Josep Ferrer Llop (Universitat Politècnica de Catalunya). 
Sr. Damián Muñoz Moreno (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sr. Javier Esteban Martín (entitats i associacions de Gavà). 
Sr. Angel Gil Martín (comerciant de Gavà). 
Sr. Joan Ros Campmany (empresari de Gavà). 
Sra. Lorena Díez David (Consell Escolar Municipal). 
Sr. Juan José Gómez Rodríguez (ciutadà de Gavà relacionat amb les NTIC). 
Sra. Anna Isabel Perea de la Calle (ciutadà de Gavà relacionat amb les NTIC). 
 
(*) El nomenament del representant de la Societat de la Informació de la Generalitat de Catalunya en 
aquest Consell queda demorat fins que aqueixa Administració designi  la persona que n’ocuparà el 
càrrec de secretari.    
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Veïns i veïnes de Gavà 
 
Sr. Oscar Andreu Mustieles  
Sr. Josep Joaquim Franco Monill 
Sr. Antoni Cortés Adell 
Sra. Adelina Salmerón Moreno 
 
 
 Consell Municipal de la Dona:  
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sra. Pilar Gràcia Macanás (Grup Socialista). 
Sra. Mónica López Hernández (Grup Popular). 
Sra. Emma Blanco i Anguera (Grup d’EUiA). 
Sra. Margarita Alavedra Pla (Grup del CiU). 
Sra. Marta Jiménez Iborra (Grup d’ERC). 
Sra. Ana María Bravo López (Grup d’IC). 
 
Representants d’entitats i associacions (*): 
 
Sra. _________________________ (sindicat UGT). 
Sra. Adelina Cobos Caballero (sindicat CCOO). 
Sra. Yolanda Checa López  (Federació de Dones del Baix Llobregat). 
Sra. Mª Carmen García Hernández (Associació de Dones Clara Campoamor). 
Sra. Ana Julia Soler Román (Associació d’Esclerosi Múltiple de Gavà). 
Sra.Joana Sánchez Cuenca (Familiars d’Alzheimer - FAGA). 
Sra. Isabel Martín Garcia (AV Ausiàs Marc). 
Sra. Regina Marin Aguilar (AMPA). 
Sra. Marta Saura Díaz (Federació de Comerciants de Gavà). 
Sra. Avelina Coll Masferré (Gent Gran). 
Sra. Manuela Serrano Romal (Associació de Dones Clara Campoamor). 
 
(*) El nomenament de la representant sindical d’UGT en aquest Consell queda demorat fins que 
aquest Sindicat designi  la persona que ocuparà el càrrec.    
 
Veïnes de Gavà 
 
Sra. Margarita Roca Ortiz 
Sra. Maria Carmen Monteagudo Sebastià 
Sra. Rosa Carbó Pitarch 
Sra. Nuria Ruiz Castell 
 
 
SEGON.- L’eficàcia d’aquest acord queda demorada fins a l’entrada en vigor del Reglament 
Marc d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 3 
PP, 2 CiU i 1 I-EV), cap en contra i  tres (3) abstencions (2 EUiA i 1 ERC), donant-se per tant el 
vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
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El Sr.  Balsera, en nom de l’equip de govern, va dir que per tal de no allargar el debat, es 
podia donar per reproduït el contingut de cadascun dels consells, assenyalant  que el 
criteri que s’havia establert a l’hora de proposar les persones que n’haurien de formar 
part, era el de la seva vinculació a l’especificitat de cadascun dels consells, proposant en 
aquest sentit la seva ratificació pel ple de l’ajuntament.  
 
A continuació el Sr. Grau, en nom d’EUiA, va recordar que en la passada comissió 
informativa, es va assegurar per part de la presidència d’aquella que s’informaria sobre 
els criteris que s’havien seguit en el sí de cada consell per a la designació de les persones 
que s’hi haurien d’integrar, tant a títol individual com en el cas de representants 
d’entitats, i llevat del cas del Consell de la Dona, no s’havia donat cap tipus 
d’intervenció. 
 
El Sr. Balsera va manifestar al respecte que li semblava recordar que la intervenció del 
Sr. Grau en la Comissió Informativa de Presidència, es referia al consell de la Dona, 
indicant en aquest sentit que ja en aquell moment s’havia donat una informació 
explícita al respecte. D’altra banda, va insistir en el fet que la designació dels 
representants en els consells de participació, s’havia portat terme per les persones que 
havien estat nomenades, mitjançant Decret de l’Alcaldia, per ostentar la representació 
dels consells, afegint al mateix temps que el criteri que s’havia adoptat era el de seguir la 
normativa que avui havia estat objecte d’aprovació, i buscant per a cada consell aquelles 
persones susceptibles d’aportar la màxima experiència i/o especialització. Per altra part, 
el Sr. Balsera va dir que si el que es pretenia era que s’anés nom per nom, per tal 
d’indicar individualment el criteri d’incorporació per a cadascuna d’aquestes persones, 
va manifestar que aquesta discussió estava fora de lloc en el ple. 
 
Per la seva banda, el Sr. Grau va assenyalar que, a títol d’exemple, per tal de deixar 
constància de que es desconeixia com s’havien portat terme aquests nomenaments, i en 
relació al Consell del Medi-Ambient, va assenyalar que la primera persona que es 
proposava en representació d’entitats i associacions era el Sr. Luís Iglesias Toro, com a 
persona designada en representació d’UGT, ja que al marge de la seva validesa com a 
persona, no s’entenia quin criteri s’havia seguit de cara al seu nomenament, quan el 
sindicat majoritari a la comarca del Baix Llobregat era CCOO. En idèntic sentit, va dir 
que s’havia nomenat al Sr. Salvador Bernadó, en nom de la Cooperativa Agropecuària, 
quan d’acord amb el nou reglament, la persona designada ho hauria d’ahver estat per la 
Comissió d’Agricultura, afegint que tenia interès en veure l’acta o document de la 
comissió designant al Sr. Bernadó per ocupar aquest lloc, ja que no en tenien 
constància, i en l’expedient no hi era. Així mateix, va dir que tampoc constava en 
l’expedient el nomenament dels diferents representants que el Consell de Comerç, 
designava per a cadascun dels altres consells, ja que el consell de Comerç encara no 
s’havia reunit, i més quan avui mateix s’aprovava el reglament, indicant a aquests 
efectes que era pràcticament impossible que l’esmentat consell hagués pogut nomenar 
algú. En definitiva, el Sr. Grau va demanar que s’expliqués per què en aquests casos 
s’havia designat a les persones designades i no unes altres; per què en el Consell de la 
Dona s’havien incorporat determinades entitats que no tenien cap vinculació directa 
amb la dona, com era el cas de l’Associació per a l’esclerosi múltiple, l’Alzheimer o la 
federació de comerciants; i finalment, per què no hi havia a l’expedient cap acreditació 
documental de que, efectivament, les persones proposades ho haguessin estat a 
proposta de la respectiva entitat o organisme que el propi reglament que s’acabava 
d’aprovar exigia en cada cas. En definitiva, el Sr. Grau va dir que aquests nomenaments 
infringien el que deia el reglament, assenyalant que abans de definir-se respecte d’aquest 
punt de l’ordre del dia, volia saber els criteris que s’havien seguit per a la designació dels 
membres que s’incorporarien als consells. 
 
Va respondre el Sr. Balsera, indicant que aquest debat no era més que una repetició de 
la discussió en exclusiva amb el grup d’EUiA, en relació al fet de per què els presidents 
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de cada consell havien designat a unes persones i no unes altres, així com respecte de la 
seva idoneïtat, quan el cert era que els presidents havien anat evacuant consultes amb 
els diferents sectors implicats, i per tant, aquest era un àmbit de decisió que corresponia 
a les entitats, respecte del qual el Sr. Balsera va dir que no hi volia entrar, ja que 
considerava que no era apropiat entrar a discutir els noms, afegint que, en tot cas, li 
constava que s’havien consultat els col·lectius que agrupaven cadascun dels consells. Per 
això, respecte dels dubtes plantejats pel Sr. Grau, el Sr. Balsera v0a dir que el tema estava 
molt treballat, i a més, que la proposta presentada per l’equip de govern havia estat 
força consensuada amb els diversos grups municipals. 
 
En darrer terme, el Sr. Grau va dir que, abans de la votació, volia posar de manifest que 
el que havia dit era que hi havia un reglament, que havia estat objecte d’aprovació feia 
uns minuts, que havia de marcar l’organització i funcionament dels consells municipals, 
i que fixava uns criteris per al nomenament dels membres que s’haurien d’incorporar 
als consells. En aquest sentit doncs, i en base a aquest reglament, el Sr. Grau va insistir 
en el fet de que se li expliqués com era possible que un consell municipal que no s’havia 
reunit, hagués pogut nomenar els seus representats a altres consells municipals, que 
tampoc s’havien reunit. Per això, davant d’aquesta contradicció, el Sr. Grau va dir que 
tenia un cert interès en conèixer la resposta, afegint que si hi havia algun dubte legal 
sobre la questió plantejada per EUiA, que es fes una consulta a Secretaria, present en el 
ple, per tal de saber si amb la proposta de nomenament s’havien complert tots i 
cadascun dels requisits fixats pel reglament. En qualsevol cas, el Sr. Grau va dir que el 
seu grup formulava una esmena a la totalitat del punt (copia de la qual es va repartir a 
tots els grups), demanant que fos votada abans de la proposta presentada per l’equip de 
govern. 
 
Seguidament, després de que el Sr. Alcalde demanés al Sr. Grau si volia defensar 
l’esmena presentada, aquest va procedir a la seva defensa, indicant que en base a l’article 
66 del ROM, es formulava una esmena a la totalitat del punt cinquè de l’ordre del dia, 
proposant com a punt únic deixar sobre la taula l’aprovació de les propostes de 
nomenament dels membres dels consells municipals de participació sectorial, mentre 
no se solucionin els defectes de forma i la manca de concordança dels esmentats 
nomenaments amb el que estableix el reglament marc d’organització i funcionament 
dels consells municipals de participació sectorial, aprovat pel ple de l’Ajuntament de 
Gavà en aquesta mateixa sessió. A continuació, el Sr. Grau va dir que l’esmena es 
formulava en base a l’article vuitè del reglament marc d’organització, el qual establia 
que el ple de la corporació ratificarà les propostes de nomenament que havien de 
presentar les entitats en representació en els consells en base als seus òrgans de govern, 
donant-se el fet que fins el moment, no s’havia justificat documentalment el 
nomenament de cap dels representants de les entitats presents en els diversos consells, i 
per tant, no es compliria allò que preveu l’esmentat article vuitè. Així mateix, el Sr. 
Grau va dir que en segon lloc, a l’Annex quart del reglament marc, referent al Consell 
Municipal de la Dona, establia en el darrer paràgraf de l’apartat de membres del plenari, 
que aquest grup hauria d’incloure vuit dones representants de les entitats veïnals, 
culturals, esportives, d’associacions de mares i pares, del voluntariat, etc., les quals 
haurien d’estar legalment constituïdes, tenir el seu àmbit d’actuació en el municipi de 
Gavà, no perseguir fins lucratius i preveure en els seus estatuts i/o programes, la 
promoció de la dona i la igualtat d’oportunitats entre homes i dones, si bé es donava el 
cas que fins el moment, no s’havia demostrat que totes les entitats i associacions 
presents en el consell de la dona complissin aquests requisits. Per això, d’aprovar-se la 
composició del consell tal con figura a l’ordre del dia, s’estaria vulnerant allò que 
disposava l’esmentat Annex quart, insistint en que no entenia aquesta presa per part de 
l’equip de govern en el nomenament d’aquestes persones, quan l’únic que es pretenia 
per part d’EUiA era demanar un mes de marge, per tal de possibilitar que el reglament i 
el nomenament dels membres fos aprovat per unanimitat de tots els grups. 
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A continuació, va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va 
manifestar que podia coincidir en part amb l’argumentació del Sr. Grau, però al mateix 
temps, va indicar que hi havia una part que no acabava d’entendre, ja que, a més de que 
de vegades, el so no arribava amb la suficient nitidesa, d’altra banda, no tenia prou clar 
si el que es pretenia era paralitzar l’inici del funcionament dels consells, afegint que si 
els consells podien ser una realitat ben aviat, i a més, s’havia aconseguit l’eliminació del 
vot ponderat, discutir en aquests moments persona per persona no li semblava prou 
efectiu, ja que l’únic que s’aconseguiria seria estar uns mesos sense un mínim consens, i 
per tant, sense posar en marxa aquests consells, d’altra banda tant esperats. Per això, el 
Sr. Reyes va dir que davant d’aquesta disjuntiva, s’estimava més que els consells 
comencessin a funcionar, i en tot cas, ja des de dintre de cada consell, s’intentés polir 
aquests aspectes formals, i si fos el cas, demanar en últim terme el canvi de persones si 
així es considerés convenient. Això no obstant, el Sr. Reyes va manifestar finalment que 
l’esmena del Sr. Grau, tot i que des  de un punt de vista formal podria tenir el seu sentit, 
a l’hora de la veritat potser podria no ser excessivament útil, al impedir iniciar 
l’immediata marxa d’aquests consells. 
 
Per la seva banda el Sr. Llobet, en nom del PP, va dir que en la mateixa línia assenyalada 
pel representant d’ERC, el seu grup havia de pressuposar que si a l’acta hi figuraven les 
persones i al costat les entitats a les quals representaven, aquestes haurien donat el seu 
vist-i-plau, ja que en cas contrari, l’entitat es queixaria immediatament. En qualsevol 
cas, el Sr. Llobet va dir que el seu grup pressuposava que s’havia fet la consulta pertinent 
a l’entitat o associació, afegint al mateix temps que respecte del Consell de la Dona, el 
PP desconeixia que deien exactament els estatuts de les entitats assenyalades pel Sr. 
Grau, però entenien que, per tal de els consells comencessin a funcionar, seria bo que el 
grup d’EUiA retires l’esmena a la totalitat, per tal de començar a tirar endavant el més 
aviat possible. 
 
Per la seva banda la Sra. Bruguers Jardí va manifestar que volia fer una petita 
puntualització, en el sentit que en el cas del consell de Medi Ambient, el reglament no 
indicava que hi hauria d’haver una persona designada per la Comissió d’Agricultura, 
sinó una persona de la Comissió d’Agricultura, afegint a més que aquesta comissió ja 
portava funcionant des  de feia molt de temps, atès que era la comissió que reunia als 
membres de la pagesia de Gavà, amb la qual cosa, contràriament al manifestat pel Sr. 
Grau, no s’incorria en cap tipus d’error o infracció. Paral·lelament, i pel que feia al 
membre designat en representació d’UGT, la Sra. Jardí va dir que s’havia fet una 
consulta al sindicat, i que aquest havia designat una persona amb vinculació al territori. 
Per tant, la Sra. Jardí va assenyalar que en aquests casos, els nomenaments s’havien fet 
respectant el que deia el reglament marc. 
 
Finalment, el Sr. Balsera va manifestar que l’equip de govern votaria en contra de 
l’esmena formulada pel Sr. Grau, recordant a més la voluntat de diàleg exterioritzada 
per l’equip de govern, com s’havia pogut comprovar en el debat i votació del punt 
anterior, i contraposant-la a la manca de voluntat de diàleg manifestada per EUiA, 
prejutjant o posant en dubte la composició dels consells, com si aquesta hagués estat 
dissenyada amb la única finalitat de fer guanyar votacions a l’equip de govern. En 
aquest sentit, el Sr. Balsera va dir que feia uns instants, la Sra. Bruguers Jardí havia 
indicat com s’havia actuat des de la seva àrea, de la mateixa manera que la resta de 
presidents dels consells havien actuat amb el mateix tarannà. En definitiva, el Sr. Balsera 
va demanar una mica més de bona fe al grup d’EUiA, i una mica més de voluntat de 
diàleg, per tal de que els consells comencessin a tirar endavant. 
 
Per la seva part el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va dir que examinant la composició dels 
consells, havia pogut comprovar que més de la meitat de les persones que hi figuraven, 
eren persones conegudes, i a més, que pertanyien a les associacions que hi figuraven al 
costat. En aquest sentit, el Sr. Dalmau va dir que si el més urgent era el consell, el que 
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calia era que aquests es constituïssin ben aviat, afegint a aquests efectes que, per 
exemple, en el cas del Consell de Comerç, totes les persones que hi figuraven eren 
membres d’associacions de comerciants. Per altra part, el Sr. Dalmau va dir que, a més 
de conèixer-les personalment, n’apreciava també les seves qualitats, indicant que de ben 
segur que realitzarien la seva tasca amb total satisfacció. Així mateix, si es fixava en el 
Consell de Medi Ambient, va dir que el cas era exactament el mateix, ja que coneixia a 
la major part dels seus integrants, pensant també que desenvoluparien la tasca per la 
qual havien estat proposats amb total satisfacció i dedicació. Per això, el Sr. Dalmau va 
dir que el seu grup donava per bona la composició dels consells proposada per l’equip 
de govern. 
 
Finalment, el Sr. Grau va insistir en el fet que es passaven hores i hores dialogant, 
intentant arribar sempre a un consens, i que per tant, voluntat de diàleg n’hi havia 
sempre per part d’EUiA. Ara bé, el fet que en aquest cas en concret no s’arribés a un 
acord, cosa per altra banda ben normal, no podia ser motiu com per a poder buscar 
interpretacions estranyes, com semblava que feia el Sr. Balsera a l’imputar a EUiA 
l’afirmació de que el que pretenia l’equip de govern no era altra cosa que assegurar-se la 
majoria en els consells, afirmació aquesta que havia fet el Sr. Balsera, però no pas EUiA. 
En definitiva, el Sr. Grau es va reiterar en la seva opinió que una simple lectura del 
reglament marc portava a la convicció que determinats nomenaments eren incoherents, 
al haver-se fet sense seguir en absolut el procediment que aquell fixava, afegint al mateix 
temps que la voluntat d’EUiA no era la de paralitzar el funcionament dels consells, sinó 
ben al contrari, que aquests comencessin a funcionar el més aviat possible. Ara bé, això 
no impossibilitava que, atès que hi havien supòsits en els quals era impossible 
materialment, com succeïa en el cas del Consell de Comerç, que haguessin nomenat els 
seus representants, ja que des de les darreres eleccions aquest consell encara no s’havia 
reunit, era perfectament factible deixar aquests noms en blanc (sense perjudici de que 
els nomenats posteriorment fossin els mateixos que ara es proposaven), permetent que 
la definitiva composició dels consells es portés a terme en els mesos següents, de tal 
manera que d’acceptar-se aquesta proposta, EUiA retiraria l’esmena presentada i 
donaria total suport a la proposta de l’equip de govern. 
 
Per la seva part el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que el seu grup votaria en 
contra de l’esmena presentada pel Sr. Grau, ja que, d’una banda, entenien que amb 
l’anterior es produiria una paralització dels consells, i d’altra, que l’important era poder 
escoltar les veus dels ciutadans en aquests consells, permetent visualitzar de manera 
definitiva la participació dels gavanencs, per tal de començar a debatre les questions que 
afectaven a la nostra ciutat. Finalment, el Sr. Heredia va demanar que si no aquest any, 
al menys l’any vinent, es tingués en compte l’existència d’una delegació de CCOO a 
Gavà, per tal de preveure la seva participació en els consells, especialment en el consell 
de Medi Ambient. 
 
Per altra part el Sr. Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que en ocasions, li costava estar 
d’acord amb l’equip de govern, però en aquest cas calia admetre que quan es va fer el 
primer esborrany, hi havien questions tant absurdes com per exemple, el fet que en el 
Consell de la Dona s’havien d’integrar ell mateix i el Sr. Heredia en representació d’ERC 
i d’IC-EV, respectivament, o la mateixa questió del vot ponderat. Ara bé, totes aquestes 
questions, en ares del consens, havien estat eliminades del text del reglament, i per tant, 
aquest havia estat objecte d’una millora substancial. Tanmateix, posant com a exemple 
el cas del Consell de la Dona, el Sr. Reyes va dir que si es qüestionava la representativitat 
en aquest consell de les entitats assenyalades pel Sr. Grau, per no ajustar-se 
específicament als seus objectius, ens podria quedar un consell en el qual només hi 
estarien representades dues o tres entitats, i això tampoc semblava correcte. En aquest 
sentit doncs, el Sr. Reyes va dir que s’estimava més que en el consell hi hagués una 
confrontació dialèctica entre les dones designades en representació d’entitats de tipus 
més aviat feministes, i aquelles altres designades per entitats amb objectius també molt 
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estimables, però que la seva finalitat no era específicament, entre d’altres, la lluita contra 
la discriminació per raó de sexe. Per això, el Sr. Reyes va dir que era partidari de la 
immediata posada en marxa dels consells, la qual cosa serviria, entre d’altres, per 
desemmascarar aquelles persones que no treballaven o aquelles que ni tant sols hi 
assistien, i en el seu prendre aleshores les decisions pertinents. 
 
En darrer terme va intervenir el Sr. Llobet, en nom del PP, només per puntualitzar que 
davant la proposta del Sr. Grau, i a efectes d’aconseguir el vot favorable d’EUiA, el que 
es podria fer seria que, tant pel que feia al membre del Consell Municipal de Comerç 
que anava a Medi Ambient, com en el cas del membre del Consell Escolar Municipal 
que anava a la Societat del Coneixement, que quan es reunissin aquests dos consells, 
procedissin a la ratificació del nomenament fet pel ple, i en cas de no ratificació, que es 
procedís a la seva substitució, dient que aquesta era una possi bilitat que l’ajuntament 
havia emprat en altres ocasions. 
 
Finalment, la Sr. Carme León va assenyalar que ja en el seu dia s’havia posat en contacte 
amb la Sra. Emma Blanco, per tal de fer-li avinent el criteri que s’havia seguit en la 
designació de les persones que formarien part del Consell de la Dona, indicant que totes 
les entitats que en formaven part havien participat sempre activament en defensa dels 
seus associats, i que per tant, es tractava de persones molt vàlides i que podrien aportar 
la seva experiència en la defensa de la igualtat de la dona, afegint al mateix temps que en 
el cas de les associacions de veïns, algunes d’elles havien respost que no tenien Vocalia 
de la dona, i que per tant, no podien aportar cap nom, mentre que en el cas de 
l’associació d’Ausias March, que si que ho tenia previst, s’havia proposat el 
nomenament de la persona designada per dita associació. En definitiva, aquest havia 
estat el criteri que s’havia seguit per a l’elaboració de la proposta que era objecte del 
present acord. 
 
Ja per acabar, va fer ús de la paraula el Sr. Balsera, el qual va manifestar que, en relació a 
la proposta formulada pel Sr. Llobet, l’equip de govern estaria d’acord en incorporar a 
la proposta la possible ratificació dels membres que representaven als consells, en la 
primera reunió d’aquests. 
 
Sotmesa a votació l’esmena a la totalitat formulada pel grup municipal d’EUiA, aquesta 
va ser rebutjada per dos (2) vots a favor (2 EUiA), setze (16) en contra (12 PSC, 3 PP i 1 
IC-EV) i tres (3) abstencions (2 CiU i 1 ERC). 
 
En últim terme, sotmesa a votació la proposta presentada per l’equip de govern, amb la 
incorporació de l’esmena presentada pel grup municipal del PP, aquesta va ser aprovada 
amb el resultat que figura a l’encapçalament d’aquest punt de l’ordre del dia.   
 

 
6 - CONCURS PER A LA CONCESSIÓ DE LA GESTIÓ DEL SERVEI 

PÚBLIC DE RETIRADA DE VEHICLES DE LA VIA PÚBLICA 
I EL SEU TRASLLAT I CUSTÒDIA AL DIPÒSIT MUNICIPAL 

(Adjudicació definitiva) 
 
PRIMER.- Adjudicar al Sr. PABLO ROBLEDILLO MUÑOZ, amb NIF núm. 37.643.940-R, 
domicili a efectes de notificacions al c/ Tomás Bretón núm. 23, de Viladecans-08840, el concurs 
convocat, per a l’atorgament de la “concessió de la gestió del servei de retirada de vehicles de la via 
pública i el seu trasllat i custòdia al dipòsit municipal", amb subjecció al plec de condicions aprovat 
pel Ple de data 27 de novembre de 2003, i pel cànon de 6.600 euros, mensuals (IVA inclòs).  
 
SEGON.- Requerir a l'adjudicatari perquè en el termini de 15 dies, a comptar des del següent al de 
la recepció de la notificació del present acord, acrediti davant la Unitat de Contractació d'aquest 
Ajuntament, haver constituït la fiança definitiva del contracte, que puja la quantitat de 6.000'- 
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euros, així com haver efectuat el pagament de l'import dels anuncis de la convocatòria i a més les 
despeses del contracte que van a càrrec del licitador. 
 
TERCER.- Facultar indistintament al Sr. Alcalde i a la Tinenta d’Alcalde Serveis Generals i 
Recursos Humans per a procedir a la formalització del contracte, formalització a la què es citarà 
oportunament al concessionari. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 PP, 2 EUiA-IU, 2 CiU i 1 ERC),  donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Carnero va fer l’explicació inicial de la proposta, indicant que en la comissió 
informativa s’havia analitzat amb molt detall el contingut de la única oferta presentada, 
la qual complia amb tots els requeriments, tant tècnics com jurídics i econòmics, 
ajustant-se plenament al plec de condicions. 

 
 
 

7 - MODIFICACIO PUNTUAL DEL PGM A L’AV. DEL MAR-CAMI RAL 
(aprovació provisional) 

 
PRIMER.-  Desestimar les al·legacions presentades pel Sr. Marcel·lí Reyes Vidal, en nom 
d’Esquerra Republicana de Catalunya (RE. 15472 de 29-XII-2003), en relació a la “Modificació 
Puntual del PGM a l’avinguda del Mar-Camí Ral”, aprovada inicialment pel Ple de 27 de 
novembre de 2003. Tot això es basa en l’informe jurídic que hi ha a l’expedient administratiu, 
que s’accepta i s’incorpora al present acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  
l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Publiques i del Procediment Administratiu Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat 
informe s’adjuntarà a la notificació que es practiqui als interessats 
 
SEGON.- Aprovar provisionalment  la “Modificació puntual de PGM a l’avinguda del Mar-Camí 
Ral”, modificant d’ofici l’art. 15 de la Normativa Urbanística per permetre, mitjançant un 
projecte d’ordenació volumètrica, la subdivisió en quatre parcel·les de la zona de serveis 
complementaris. 
 
TERCER.- Remetre-la a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep Tarradellas, 2-6, 
08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 3 
PP,  2 CiU i 1 IC-EV) i tres(3) en contra  (Sr. Grau i Sra. Blanco d’EUiA, i Sr. Reyes d’ERC), 
donant-se - per tant i en qualsevol cas - el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre 
legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 
114.3.k), en relació al 52.2.c), del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’explicació inicial de la proposta per part del Sr. Vicente Navarro, va fer ús 
de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va manifestar que mantenia 
en la seva integritat els arguments ja exposats en el seu escrit d’al·legacions, ja que per 
una part entenia que la interpretació que es feia respecte dels estudis de viabilitat, no era 
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correcte, atès que aquests estaven totalment sobrepassats per la realitat actual, i per 
l’altra, rebutjar les al·legacions en base a criteris exclusivament econòmics tampoc era 
adient; de la mateixa manera que la resposta municipal donada a la proposta de fer una 
consulta popular tampoc s’ajustava a la realitat democràtica dels temps actuals; així 
mateix, el seu grup considerava que els càlculs eren erronis, havent-se reconegut que 
això era cert al menys en un percentatge d’un 2 %; i finalment, des de una perspectiva 
política, considerava que amb això es premiava una actitud de deslocalització que, a 
més de deixar molta gent sense el seu lloc de treball, al mateix temps feia una operació 
amb grans beneficis crematístics. Per això, va dir el Sr. Reyes, no només s’oposava a la 
desestimació de les seves al·legacions, sinó que, a més, pensaven reiterar aquestes 
mateixes al·legacions davant la comissió d’Urbanisme de Barcelona, afegint que de ben 
segur que anirien complementades. 
 
Per la seva part el Sr. Grau, en nom d’EUiA, va començar la seva intervenció demanant 
si a l’expedient o en el conveni signat amb Formo, SA, hi havia algun tipus de clàusula o 
algun compromís per part de l’empresa en el sentit de mantenir els llocs de treball que 
encara subsistien, o de recol·locació en alguna altra indústria del sector, o bé algun altre 
tipus de compromís que garantís aquests llocs de treball, i més a la vista dels beneficis 
econòmics derivats de l’operació.        
 
D’altra banda el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que el seu grup estava a 
favor de que augmentés el teixit industrial i econòmic de la ciutat de Gavà, afegint que 
la parcel·la en questió, que havia estat requalificada l’any 1991 com a sòl urbà de 
caràcter industrial, ara possibilitava la construcció de 46 noves naus industrials, que 
facilitarien una instal·lació de qualitat a molts petits industrials de Gavà; i alhora, la 
mateixa distribució per tamany d’aquest conjunt de naus, així com la possibilitat 
d’ampliació de setze de les mateixes en una superficie aproximada d’un 30 %, i la resta, 
les més petites, en pràcticament un 100 %, hauria de facilitar les necessitats futures 
d’expansió de dites instal·lacions. Per això, atès que la zona industrial començava ja a 
estar esgotada al nostre terme municipal, aquesta oferta de naus feia possible la 
continuació del nostre desenvolupament econòmic, raó per la qual el Sr. Dalmau va 
manifestar que votarien a favor de la proposta.  
 
Per altra part, el Sr. Vicente Navarro va dir en primer lloc que, pel que feia a les 
al·legacions presentades pel grup municipal d’ERC, es remetia a allò que s’exposava a 
l’informe jurídic obrant a l’expedient, afegint que en el mes de novembre, quan es va 
parlar d’aquesta modificació puntual del PGM, ja es va justificar la importància 
d’aquesta operació per a la nostra ciutat, tota vegada que suposava una injecció de 
riquesa pel teixit econòmic de Gavà, amb la conseqüent creació de llocs de treball, 
facilitant al mateix temps la implantació d’empreses que avui dia tenien una certa 
dificultat en trobar un lloc apte pel desenvolupament de les seves activitats. Per altra 
part, i en relació a l pregunta formulada pel Sr. Grau, el Sr. Navarro va dir que no existia 
una clàusula en el sentit apuntat per aquell, si bé va manifestar que la incorporació 
d’una clàusula d’aquestes característiques no tindria cap mena de caràcter vinculant, ja 
que un conveni urbanístic no era objecte de clàusules d’aquest estil. 
 
Finalment, el Sr. Grau va intervenir de nou, només per puntualitzar que en el seu dia, 
quan es va procedir a la requalificació dels terrenys, atès el caràcter industrial d’aquests 
sòls, l’empresa es va comprometre a respectar els llocs de treball, o al menys, va 
manifestar el seu compromís de respectar els llocs de treball existents, compromís que 
encara que formulat amb una certa ambigüitat, feia palesa la voluntat de l’empresa de 
conservar els llocs de treball existents. Per tant, si bé era cert que l’empresa havia 
incomplert aquest compromís, també ho era que des de l’Ajuntament de Gavà es podia 
jugar algun paper en aquest sentit, i encara que legalment no tingués força vinculant, sí 
que al menys, des de un punt de vista moral, tindria alguna força. En aquest sentit, el Sr. 
Grau va dir que, efectivament, la creació de nous espais industrials era beneficiós per a 
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la ciutat de Gavà, questió aquesta que ningú podia posar en dubte, però sí que pensava 
que això no s’havia de fer a costa de la destrucció de llocs de treball. Per tant, el Sr. Grau 
va manifestar que, al menys, hi havia el deure moral per part de l’Ajuntament de Gavà 
de cercar compromisos per tal d’evitar la destrucció de llocs de treball, o al menys, 
d’impedir que determinades persones podessin sortir perjudicades. Per tant, a la vista 
de l’anterior, el Sr. Grau va demanar si es podrien votar per separat els punts primer i 
segon de la proposta, ja que el vot del seu grup municipal seria diferenciat.   
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que el fet de votar per separat els dos punts tenia 
una certa dificultat, ja que es tractava d’un expedient únic, referent a una modificació 
del PGM, afegint que el fet de desestimar les al·legacions, implicava al mateix temps, i 
amb caràcter simultani, el fet d’aprovar la modificació proposada, de tal manera que era 
pràcticament impossible dissociar el primer punt del segon, a l’igual que passaria més 
endavant al parlar del pressupost. 
 
En darrer terme, va fer ús de la paraula el Sr. Reyes, només per manifestar que si algú 
del públic fes una comparança entre aquesta proposta i el discurs que feia actualment el 
Govern de la Generalitat a propòsit de la deslocalització, criticant les polítiques fetes 
anteriorment, en el sentit de no demanar garanties, o el fet de que no s’haurien de 
premiar determinades actuacions, semblava que a l’Ajuntament de Gavà s’actuava una 
mica a contrario sensu, sense perjudici d’assenyalar l’existència d’algunes questions 
tècnicament discutibles, com per exemple la referent a la questió de la participació 
ciutadana, que considerava fortament restrictiva, al menys en la seva interpretació, de la 
mateixa manera que la questió referent al moviment de vehicles, ja que utilitzar dades 
de 1999, i referides a una única rotonda li semblava una mica allunyat de la realitat. 
 
Seguidament, va intervenir el Sr. Alcalde, puntualitzant que no acabava d’entendre 
massa bé el sentit de la crítica, ja que en definitiva, el que s’estava fent era actuar sobre 
un espai en el qual hi havia una empresa deslocalitzada, proposant en aquest sentit la 
formulació d’un pla per tal de localitzar noves empreses, per generar nova activitat 
econòmica i nous llocs de treball, és a dir, possibilitar que en aquest sector s’instal·lin 
noves activitats econòmiques. Per això, el Sr. Alcalde va reiterar que la única finalitat 
que perseguia l’ajuntament era la localització de noves empreses, per tal de seguir 
mantenint el nostre teixit industrial. 
 
Finalment, va intervenir de nou el Sr. Navarro, només per aclarir que la interpretació 
que s’estava fent d’aquest punt de l’ordre del dia, portava cap a uns raonaments que no 
eren objecte de l’acord. En qualsevol cas,  el Sr. Navarro va dir que l’aprovació d’aquest 
acord no implicava de per si la deslocalització de les dues empreses que actualment 
estaven emplaçades en aquest sector, sinó que, pel contrari, possibilitava que les noves 
empreses que s’hi instal·lessin podessin créixer des de un punt de vista tecnològic, 
ampliant al mateix temps la seva gamma de productes i augmentar alhora els llocs de 
treball existents. 
 
En darrer terme, el Sr. Alcalde va voler insistir en el fet que la proposta d’acord no tenia 
res a veure amb el debat que avui dia es produïa a Catalunya a propòsit de la 
deslocalització, ja que aquest debat estava molt vinculat a les subvencions atorgades des 
de la Generalitat a diverses empreses per a la seva instal·lació a Catalunya. 
 
Ja per acabar, el Sr. Reyes va dir que probablement el Sr. Alcalde tingués raó, en el sentit 
de que el que es pretenia era potenciar el teixit econòmic de Gavà, però això no era 
excusa com per no acceptar també una certa part de raó en l’exposició feta per ERC, ja 
que tampoc es podia oblidar que Formo va comprar en el seu moment un terreny 
rústic, que posteriorment va ser requalificat d’industrial, i que per tant, havia generat 
una plusvàlua mot important, amb la qual cosa si no es podia parlar directament de 
subvencions, si que hi havia una música una mica semblant. 
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Aquesta darrera manifestació del Sr. Reyes va ser negada rotundament pel Sr. Alcalde, 
insistint en que es tractava de dues questions en absolut comparables. 

 
 

8 - DELEGACIÓ SOL.LICITUD COMPENSACIÓ PERDUA D’INGRESSOS  
IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES 

 
PRIMER.- Delegar en la Diputació de Barcelona, a l’empara del que preveu l’apartat 2 de l’Ordre 
del Ministeri d’Hisenda HAC/3154/2003, de 12 de novembre, les facultats referides a la 
sol.licitud de compensació a favor d’aquest Ajuntament per pèrdua d’ingressos derivats de la 
reforma de l’Impost sobre Activitats Econòmiques, a que es refereix la disposició addicional 
desena de la Llei 51/2002, de 27 de desembre, de Reforma de la Llei Reguladora de les hisendes 
locals. 
 
SEGON.- El present acord haurà de notificar-se a la Diputació de Barcelona, als efectes que, per 
la seva part, es procedeixi a l’acceptació de la delegació ara conferida. 
 
TERCER.- Un cop acceptada la delegació per la Diputació de Barcelona, el present acord es 
publicarà al Butlletí Oficial de la Província, i en el de la Comunitat Autònoma per a general 
coneixement, d’acord amb el previst als articles 13 de la Llei 30/92, de Règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú i 7.2 de la Llei 39/88, de 28 de 
desembre. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per quinze  (15) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA i 1 IC-EV), cap en contra i sis (6) abstencions  (3 PP,  2 CiU i 1 ERC), donant-se - per tant 
i en qualsevol cas - el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre legal de membres de la 
Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 114.3.e) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la llei municipal i de règim local 
de Catalunya. 

---------- 
 

Després de l’exposició de la proposta per part del Sr. Víctor Carnero, va fer ús de la 
paraula el Sr. Llobet, en nom del PP, el qual va assenyalar que la posició del seu grup 
seria la de l’abstenció, a l’igual que ja van fer en el seu moment quant es va acordar la 
delegació de la recaptació de l’IAE a l’Organisme Autònom Local de Gestió Tributària, 
afegint en últim terme que estava convençut que l’Ajuntament de Gavà no tindria cap 
pèrdua com a conseqüència de la reforma d’aquest impost.         

 
 

 
9 - APROVACIÓ DEFINITIVA PRESSUPOST GENERAL ANY 2004 

 
PRIMER.- Estimar  i tenir en compte les següents reclamacions presentades, en data 29 de desembre 
de 2003, per en Marcel.lí Reyes i Vidal, portaveu del Grup Municipal d’Erc i Josep Campmany i 
Guillot, en representació de la Secció Local de Gavà d’Esquerra Republicana de Catalunya, contra 
l’aprovació provisional del Pressupost General de l’Ajuntament, any 2004: 
 
?? Previsions de Despeses de la Societat Mercantil “G.T.I.,S.A.” 
?? Consolidació dels ingressos de la Societat Mercantil “GAVANENCA D’OBRES, S.L.” 
 
SEGON.- Desestimar la resta de reclamacions ja que l’estat del deute i el Pressupost consolidat es 
van adjuntar a la convocatòria de la Comissió Informativa d’Economia, Hisenda i Seguretat 
Ciutadana, constant a l’expedient els documents necessaris per a l’elaboració del Pressupost. 
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TERCER.- Aprovar definitivament el Pressupost General i el seu estat de consolidació, el resum 
numèric del qual, per capítols, és el següent: 
 
 PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT  
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  8.800.000’-€ 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  3.849.860’-€ 
CAPITOL III  - Despeses financeres ..............................................................  690.888’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  13.778.752’-€ 
CAPITOL VI - Inversions Reals....................................................................  4.446.596’-€ 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  70.000’-€ 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.180.500’-€ 
       TOTAL: ......................................  33.816.596’-€ 
 

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL I  - Impostos Directes .................................................................  13.233.500’-€ 
CAPITOL II  - Impostos Indirectes ..............................................................  1.400.000’-€ 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  4.374.500’-€ 
CAPITOL IV  - Transferències corrents ........................................................  9.403.000’-€ 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  886.000’-€   
CAPITOL VI - Alienació d'Inversions reals.................................................  3.000’-€ 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  1.812.042’-€ 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.704.554’-€ 
        TOTAL: .......................  33.816.596’-€ 

 
 
 

 PRESSUPOST DEL PATRONAT 
 DE SERVEIS COMUNITARIS 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  2.157.235’-€ 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.105.116’-€ 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  10.415’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  416.630’-€ 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  20.850’-€ 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  37.864’-€ 
        TOTAL: .......................  3.748.110’-€ 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  120.000’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  3.623.110’-€ 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  5.000’-€ 
        TOTAL: .......................  3.748.110’-€ 
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 PRESSUPOST DEL PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  1.051.300’-€ 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.102.800’-€ 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  11.100’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  63.200’-€ 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  22.400’-€ 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  20.100’-€ 
        TOTAL: ..................  2.270.900’-€ 
 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  1.063.100’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.201.700’-€ 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials ........................................................  6.100’-€ 
        TOTAL: ..................  2.270.900’-€ 
  

 
 

PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ  
DEL PATRIMONI CULTURAL I NATURAL 

 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  442.630’-€ 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  189.260’-€ 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  7.560’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.260’-€ 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  25.050’-€ 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  23.400’-€ 
        TOTAL:.......................  689.160’-€ 
 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  16.710’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  671.950’-€ 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................  500’-€ 
        TOTAL:.......................  689.160’-€ 
 
 
 
 PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
 PER A LA PROMOCIO I ACTIVACIO DE LA CIUTAT 
 "IMPAC" 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  889.465’-€ 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  765.135’-€ 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  6.000’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  3.700’-€ 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  14.000’-€ 



 20 

CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  10.000’-€ 
        TOTAL:.......................  1.688.300’-€ 
 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  218.300’-€ 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.319.550’-€ 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................         150.450’-€ 
        TOTAL: ..................        1.688.300’-€ 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "PRESEC,S.A." 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  4.775.154’-€ 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  1.329.954’-€ 
  - Despeses financeres ......................................................................................  129.000’-€ 
  - Inversions reals .............................................................................................  63.900'-€ 
  - Passius Financers .........................................................................................  153.592’-€ 
   TOTAL:..................  6.451.600’-€ 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  336.600’-€ 
  - Transferències corrents ................................................................................  6.115.000’-€ 
   TOTAL:..................  6.451.600’-€ 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI,SA" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  474.000’-€ 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  385.000’-€ 
  - Despeses financeres ......................................................................................  696.000’-€ 
  - Transferències corrents ................................................................................  80.000’-€ 
  - Inversions reals.............................................................................................  8.112.000’-€ 
  - Passius Financers .........................................................................................  6.193.000’-€ 
   TOTAL:..................  15.940.000’-€ 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Ingressos Patrimonials.................................................................................  293.000’-€ 
  - Alienació d'Inversions reals.........................................................................  15.647.000’-€ 
   
                       TOTAL: ..................  15.940.000’-€ 
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PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
DE LA SOCIETAT MERCANTIL 

"GAVANENCA D'OBRES, SL" 
 

PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  103.425’-€ 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  181.268’-€ 
  - Despeses financeres ......................................................................................  130.000’-€  
  - Inversions reals .............................................................................................  1.383.393’-€ 
        TOTAL:..................  1.798.086’-€ 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  -Transferències de capital .............................................................................  1.798.086’-€ 
        TOTAL:..................  1.798.086’-€ 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GAVA TELEVISIO,SL" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  464.360’-€ 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  165.040’-€ 
  - Despeses financeres ......................................................................................  9.000’-€ 
  - Inversions reals .............................................................................................  70.000’-€ 
  - Passius financers...........................................................................................  15.700’-€ 
        TOTAL: ..................  724.100’-€ 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  120.500’-€ 
  - Transferències corrents ................................................................................  533.600’-€ 
  - Transferències de capital.............................................................................  70.000’-€ 
        TOTAL: ..................  724.100’-€ 
 
 
A l'esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l'Art. 90 de 
la Ley 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règimen Local, s'acompanya la Plantilla de 
l'Ajuntament de Gavà per a l'exercici de l’any 2004 que compren els llocs de treball reservats a 
funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en règim de dret laboral. 
S'acompanya també les Plantilles dels Organismes Autònoms. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC,  i 1 
IC-EV) i vuit (8) en contra  (Sr. Llobet, Sáez i Engli del PP, Sr. Grau i Sra. Blanco d’EUiA, Sr. 
Dalmau i Alavedra de CiU,  i Sr. Reyes d’ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 
---------- 

 



 22 

El Sr. Víctor Carnero va fer una detallada exposició de la proposta d’acord, i en especial 
de la reclamació presentada per ERC durant el termini d’informació pública, si bé va 
afegir que s’havia donat àmplia informació en la comissió informativa. 
 
Acabada la seva exposició, va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, 
el qual va manifestar prèviament que li havia semblat entendre que, segons una anterior 
afirmació del Sr. Alcalde, aquest punt s’hauria de votar en bloc, la qual cosa va ser 
reafirmada pel Sr. Alcalde. Així doncs, aclarida aquesta questió, el Sr. Reyes va dir que 
plantejaria una nova questió prèvia, indicant que els regidors que van participar en la 
comissió informativa entendrien el per què. Efectivament, el Sr. Reyes va dir que en el 
moment en que es va respondre a les al·legacions en la comissió, hi va haver un moment 
en el qual, mentre es feia referència a la documentació, ERC va mantenir el vot negatiu 
per què en el moment d’examinar la documentació del pressupost, va considerar que hi 
mancaven algunes dades, i així es va fer constar en les al·legacions. Doncs, bé, el Sr. 
Reyes va dir que volia que es reflectís a l’acta que es retractava d’aquesta afirmació 
anterior, ja que havia pogut constatar que per part dels serveis econòmics, i en especial, 
per part de la Intervenció, s’havia facilitat tota la documentació. Tanmateix, i pel que 
feia a la resta de la seva argumentació, el Sr. Reyes va assenyalar en primer lloc la seva 
satisfacció pel fet que, de tant en tant, s’estimava alguna al·legació presentada per ERC; i 
en segon lloc, que hi havia un aspecte que calia puntualitzar, indicant que no es tractava 
d’una questió purament tècnica o comptable, sinó que hi havia alguna cosa més, afegint 
en aquest sentit que havia quedat en evidència que en el cas de Gavanenca, el 
percentatge d’inversió quedava reduït pràcticament a la meitat. Així mateix, el Sr. Reyes 
va indicar que si ara seguissin vigents normes anteriors que feia poc que havien estat 
derogades sobre el màxim endeutament possible del pressupost consolidat, si seguís 
existint en aquest sentit el límit del 25 %, ara tindríem un deute a l’entorn d’un 21 % 
sobre el pressupost consolidat, la qual cosa feia que, tot plegat, no solament no s’havien 
de rectificar cap de les afirmacions fetes per ERC en el darrer ple de pressupostos, que 
potser havia estat una mica pujat de to, sinó que, a més, quedava demostrat molt més 
clarament que, des de la modesta i inexperta posició d’ERC, la realitat econòmica de 
l’Ajuntament de Gavà evidenciava que el pes del deute era molt gran, que aquest anava 
en augment, i que amb altres càlculs, que eren legals fins feia poc temps, es demostraria 
que només quedarien quatre punts de marge d’endeutament en el pressupost 
consolidat, de la mateixa manera que aquelles coses que en opinió d’ERC eren oneroses, 
realment ho eren, etc. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que s’havia demostrat que, més 
enllà de l’argumentació política, la manera en que s’havien presentat tècnicament 
aquests pressupostos, amagaven una realitat que s’acostava més a l’anàlisi fet per ERC. 
Per això, vist el que hi havia, i que la votació seria global, el Sr. Reyes va acabar la seva 
intervenció congratulant-se del fet de l’estimació en part de la seva reclamació, si bé va 
voler ressaltar que s’havia fet un debat sobre el pressupost amb unes dades que no eren 
correctes, i que per això, calia repetir el debat i informar correctament al públic de les 
quantitats del pressupost i de la seva real distribució, considerant al mateix temps que si 
s’hagués possibilitat la intervenció de l’oposició amb una mica més de temps, de ben 
segur que l’errada s’hagués pogut subsanar, i que, en definitiva, els pressupost presentat 
en el seu moment, examinat amb un cert deteniment, portava a la convicció de que no 
era ni tant perfecte ni tant tècnicament impecable 
 
A continuació el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que no tornarien a entrar 
en un debat que ja es va fer en el seu moment, remetent-se a la intervenció feta 
aleshores. Això no obstant, el Sr. Dalmau va dir que, davant el fet d’haver de votar el 
pressupost en una única votació, volia fer palès que si s’hagués votat per separat, 
haguessin donat suport a ERC en el primer punt de la proposta, admetent en segon lloc 
que, efectivament, s’havia facilitat tota la documentació per part de la Intervenció 
municipal, si be finalment, haguessin votat negativament al pressupost, tal i com ara 
pensaven fer.   
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Per la seva part el Sr. Llobet, en nom del PP, va manifestar que, en la línia de l’avançat 
pels Srs. Dalmau i Reyes, davant el fet de una única votació, la posició del seu grup seria 
negativa, tal i com havien fet en l’aprovació inicial del pressupost, si be va manifestar 
que ja en comissió havien estat d’acord amb el primer punt de la proposta, però no així 
amb el segon, ja que feia temps que havien dit que l’expedient estava complert, afegint 
que l’únic dubte que li havia quedat era si el Sr. Carnero respondria la qüestió de 
l’endeutament al 21 %, atès que aquesta era una dada que en el seu cas s’hauria d’aclarir 
des de l’equip de govern, ja que si be pensava a títol personal que no era així, sí que per 
altra banda caldria aclarir també en aquest ple quin era realment l’endeutament de 
l’Ajuntament de Gavà.  
 
A continuació va prendre la paraula el Sr. Carnero, el qual va començar assenyalant al 
Sr. Reyes que l’equip de govern li havia demostrat en tot moment una gran generositat 
política, fins i tot en el moment de trànsit entre l’anunci de la renuncia al seu càrrec de 
regidor per part del Sr. Campmany, fins al moment de l’efectiva incorporació del Sr. 
Reyes com a nou regidor, atès que durant aquest període d’interinitat, l’equip de govern 
va permetre la incorporació del Sr. Reyes a la comissió informativa d’Hisenda, de la 
mateixa manera que se li va facilitar en tot moment tota la informació que va demanar 
o que es va considerar que podria ser del seu interès, afegint a aquests efectes que, en la 
pràctica, va disposar del mateix temps que la resta de regidors. Així mateix, i pel que feia 
a la reclamació presentada per ERC, el Sr. Carnero va manifestar que es tractava d’una 
questió essencialment tècnica, indicant en aquest sentit que quan li va arribar la 
reclamació, el comentari que va fer al Sr. Interventor és que en tot cas, es fes allò que 
legalment corresponia, traslladant-li la voluntat política de l’equip de govern de que 
s’incorporessin al pressupost tots aquells aspectes de la reclamació que podessin ser 
acceptats tècnicament. Així mateix, va dir que no s’havia modificat cap dels 
pressupostos, ni de l’ajuntament, ni de cap dels seus organismes autònoms, afegint que 
cap d’ells no havia variat ni un sol Euro. D’altra banda, i pel que feia a les ratios legals 
sobre l’endeutament, així com del possible càlcul de l’estalvi net, el Sr. Carnero va 
manifestar que ja en la comissió informativa, tant ell mateix com després el propi 
Interventor, ja van posar de manifest que els càlculs no es feien, per llei, sobre el 
pressupost consolidat, sinó sobre la liquidació de l’últim exercici de que es disposava, 
indicant a aquests efectes que no hi havia cap variació, pel que feia a les ratios 
exposades, entre el projecte de pressupost presentat inicialment i el que ara s’havia 
portat per a la seva aprovació, atès que la única cosa que s’havia portat a terme era la 
correcció d’una errada material de dues partides, en les quals hi havia una variació de 
deu mil euros en una partida que afectava GTI, que a més seria qüestionable, ja que en 
el cas de les societats es tractava d’una previsió estimativa del que podrien ser els 
ingressos i les despeses, i a més, era una questió tècnica, relativa als criteris de 
consolidació. Així mateix, el Sr. Carnero va dir que en tots els exercicis anteriors, a 
l’igual que en aquest, l’equip de govern presentava a tots els grups municipals un 
esborrany de pressupost, i amb posterioritat, previ a la sessió plenària del pressupost, 
des de intervenció es feia arribar el document del pressupost consolidat, donant-se el 
cas que en aquest pressupost, sense que això fos cap irregularitat, no s’havien 
incorporat, per una questió de criteri, determinades partides, si be el Sr. Carnero va dir 
que calia deixar ben clar que els comptes públics eren, en el nostre cas, prou clars i 
transparents, indicant a aquests efectes que sempre s’enviaven a la Sindicatura de 
Comptes, i a data d’avui, no només no s’havia rebut mai per part d’aquest organisme 
algun tipus de queixa o  reclamació, sinó que ben aviat al contrari, en algun cas s’havia 
reconegut tant la celeritat de l’Ajuntament de Gavà en la presentació, com la claredat 
dels mateixos. 
 
Per altra banda el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que era una llàstima que, 
es fes el que es fes, sempre es pretenien criminalitzar determinats fets o es posaven 
dificultats, indicant en aquest sentit que s’alegrava que per part del representant d’ERC 
s’hagués fet una rectificació, afegint al mateix temps que era també una llàstima que els 
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diferents punts de l’acord no es podessin votar per separat, però tot i admetent que 
haguessin pogut existir errors en els pressupost, era també llastimós que encara se 
seguissin buscant irregularitats. En aquest sentit, el Sr. Heredia va demanar que es posés 
fi a aquesta actitud d’anar deixant contínuament sospites d’irregularitats, proposant que 
si efectivament hi havien indicis d’irregularitats, que aquestes es denunciessin, però que 
si no era així, que s’acabés amb aquesta actitud de criminalitzar-ho tot allò que es 
podés. 
 
En darrer terme, el Sr. Reyes va dir que havia pensat de no fer cas de la intervenció del 
Sr. Heredia, però atès que amb tota seguretat es recolliria a l’acta, va puntualitzar que en 
cap moment havia parlat d’irregularitats, indicant que havia emprat altres adjectius, 
però no aquest, que s’havia congratulat de que s’estimés una part de la seva reclamació, 
i fins i tot si el Sr. Interventor volia que públicament li demanés disculpes, ho faria, 
reiterant que no tenia cap problema en fer-ho. A més, el Sr. Reyes va manifestar que 
pensava que en cap moment el Sr. Interventor s’havia sentit menystingut, i al mateix 
temps, va dir que en cap moment havia acusat d’irregularitats a ningú, sinó tant sols 
que una determinada partida era tècnicament incorrecte, i així s’havia acceptat. En 
qualsevol cas però, el Sr. Reyes va dir que en cap moment havia pretès criminalitzar 
ningú, ni tampoc cap fet en concret, demanant als Srs. Regidors si algú l’havia sentit 
utilitzar l’adjectiu “irregularitats” o que hagués dit que hi havien partides “trucades” o 
que algú havia comès algun delicte. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que el que en el 
fons havia volgut manifestar és que no es creia que el problema fos estrictament tècnic, 
sinó que, tot i que les dades eren globalment les mateixes, aquestes es podien interpretar 
de manera diferent, i que per tant, el pressupost no era tant immaculat com semblava. 
Però res més.  
 
Finalment, el Sr. Alcalde va indicar que es podia creure perfectament que la questió era 
purament tècnica, assenyalant que es tractava del mateix pressupost que ja va ser 
objecte d’aprovació inicial la sessió passada, amb la petita variació que havia indicat el 
Sr. Carnero, acceptant-se la variació dels criteris de la seva consolidació, i això per què 
el Sr. Interventor havia considerat des de un punt de vista tècnic que la reclamació 
d’ERC en aquesta aspecte en concret podia ser tinguda en consideració. Però en tot cas, 
el Sr. Alcalde va recordar que aquesta petita variació no canviava cap ratio referent a 
l’endeutament, recordant a més que, tal com havia indicat el Sr. Carnero, 
l’endeutament no es mesurava en funció del pressupost consolidat, sinó segons la 
última liquidació. En qualsevol cas, el Sr. Alcalde va dir al Sr. Reyes que potser es podria 
arribar a dubtar que, fins i tot, aquestes interpretacions positives que es feien de les 
al·legacions presentades per ERC, no fossin malinterpretades, demanant que aquestes 
s’interpretessin adequadament. 
 
Ja per acabar, el Sr. Víctor Carnero va fer una última intervenció, només per 
puntualitzar que ja pensava que al Sr. Llobet li havia quedat clara la questió de 
l’endeutament, però en qualsevol cas, per eliminar cap dubte al respecte, va manifestar 
que es ratificava en la defensa que havia fet del pressupost el darrer mes de desembre, 
reiterant que l’endeutament municipal i la resta de paràmetres legals eren els mateixos 
que ja havia anunciat en el seu moment, sense que haguessin experimentat cap variació. 
 
El Sr. Reyes va intervenir de nou només per indicar que, atès que ja coneixia que avui 
dia ja no es tenia en compte el pressupost consolidat de cara a la determinació del 
deute, això no obstant va indicar que revisarien les seves dades, i que si s’havien 
equivocat, ja ho tornarien a admetre públicament, afegint en últim terme que, en 
qualsevol cas, votarien negativament el pressupost.  
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PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 

En primer lloc es va passar a contestar les preguntes formulades a la passada sessió ordinària 
que no havien estat objecte de resposta a la mateixa sessió. I així, en relació a la pregunta del 
Sr. Marcel·lí Reyes sobre si l’equip de govern era conscient de la situació que presentava 
actualment el desguàs de la riera dels Canyars, i quines eren les mesures que en tenia previstes 
o en curs, la Regidora Sra. Brugués Jardí, titular de la Delegació Especial de Medi Ambient, va 
respondre que en algun moment la riera pot ser percebuda com un lloc brut, que sovint 
s’embussa, que de vegades fa pudor i que quan plou es torna perillós. La realitat és que 
aquestes són característiques intrínseques de  l’ecosistema de les rieres,  que són un recurs 
paisatgístic de primer ordre a la nostra ciutat. La riera dels Canyars, tot i ser un medi 
evidentment antropitzat, encara manté importants funcions en la complexa dinàmica del 
mosaic d’ecosistemes del delta del Llobregat, com el de fer de connector de la flora i la fauna 
dels diferents ambients deltaics amb els de la serralada litoral. Per això, l’Àrea d’Urbanisme i 
Medi Ambient en col·laboració amb l’Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i 
Natural realitza tasques periòdiques de supervisió de l’estat de la riera i del sistema ecològic 
que l’envolta amb la finalitat, si s’escau, de sol·licitar a l’Entitat del Medi Ambient i sota la 
supervisió de l’Agència Catalana de l’Aigua les tasques periòdiques de manteniment de la 
riera que pertoquin. Fruit d’aquesta supervisió periòdica ha estat la retirada fa uns dies dels 
arrossegaments acumulats al llit de la riera en el meandre de confluència amb la riera de les 
Parets i la neteja del canal central d'aigües baixes en el tram comprès entre l'autopista i el camí 
de la Sendera. 
 
 
En segon lloc, i en relació a la interpel·lació del mateix Sr. Reyes referida a la queixa dels 
veïns de la Urbanització de Brugués, per la manera en que s’estaven portant les obres que 
actualment s’efectuen en aquesta zona de la població, el Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, Sr. 
Vicente Navarro  li va respondre que: 
 
- La instal·lació existent d’aigua potable es troba en malmesa. La major part de les 

rebentades s’han produït mentre les màquines copejaven la pedra amb el martell 
pneumàtic per a executar les rases, sense existir contacte directe entre les màquines i les 
canonades ja que degut al mal estat de la xarxa, la vibració que provoca el martell és 
suficient per trencar els tubs. 

 
- La durada dels talls de subministrament ve donada pel fet que quan s’acaba de reparar 

una avaria i es torna a obrir l’aigua, les canonades rebenten per punts diferents al de 
l’avaria inicial la qual cosa multiplica el temps de reparació. Els talls es realitzen sense 
avisar perquè no son treballs programats o planificats sinó que responen a avaries que es 
produeixen de forma accidental o fortuïta i s’han de reparar de la forma més ràpida i 
possible. 

 
- Les instal·lacions existents d’aigua potable i enllumenat públic són gestionades 

directament pels veïns, i aquests no disposen ni d’un servei d’avaries que pugui actuar 
en cas de necessitat, ni de la informació referent a les seves instal·lacions que pugui 
facilitar la seva localització per evitar incidències en el servei. 
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- El carrer de Ca l’Aymerich no ha estat una excepció en les incidències sorgides en la 
obra, si bé en aquest cas s’ha vist accentuada pel fet de ser un carrer de terra i que en dies 
de pluja es pot tornar impracticable fins que no s’adeqüi amb materials granulats i per 
formar part del camí de circumval·lació de la urbanització i pot ser utilitzat com a 
recorregut alternatiu en algunes fases de l’obra. 

 
- La empresa adjudicatària té ordre de facilitar l’accés a les finques mitjançant els elements 

oportuns (planxes, posts, tanques,...) sempre complit les normes de seguretat i salut en 
el treball que corresponen. No obstant s’ha recordat a l’empresa adjudicatària que 
disposi dels mitjans més oportuns per a no privar d’accés a cap finca. 

 
- Amb relació a la invasió de la propietat privada s’ha exigit a la empresa adjudicatària que 

avisi als seus treballadors per a que no es produeixin aquest tipus d’actuacions i que en 
cas concret es demani l’autorització prèvia expressa del propietari de la finca. 

 
- Es va designar una comissió d’obres a la que es va explicar el projecte i amb la que es va 

fer el seguiment de la obra, sent així aquesta comissió la encarregada de mantenir 
informats a la resta dels propietaris. 

 
 
El  Sr. Grau, en relació al Bar Rodamón, havia fet diverses preguntes  com ara en quantes 
inspeccions fetes al Bar Rodamón s’havia detectat algun motiu objectiu que pogués 
provocar molèsties als veïns; per quins motius s’havia iniciat un expedient sancionador 
per import de 4500 € contra l’esmentat bar si les circumstàncies que se li imputaven - 
posseir un equip de música - es donaven a la pràctica totalitat dels bars, restaurants, i 
botigues en general de Gavà; i si es pensava aplicar el mateix criteri estricte quan al 
compliment de les condicions de la llicència d’activitats a tots els establiments de Gavà. 

 
I li va respondre el Sr. Navarro dient que entre els anys 1994 i 2003 s’havien realitzat 16 
inspeccions per queixes reiterades de veïns, així com per requeriment de l’Àrea de Via 
Pública, sent els motius pels quals es rebien les queixes els sorolls que es generen des de 
l’interior del local (música, cops de porta, etc.) però també pel que succeeix en l’exterior 
en horari nocturn. D’altra banda, l’expedient sancionador es va iniciar, prèvia 
comprovació per part dels Serveis Tècnics Municipals, amb motiu d’una sèrie de queixes 
realitzades pels veïns a l’Àrea de Via Pública. Per Decret se li ha imposat una sanció de 
901,52 €, per exercir una activitat de Bar-cerveceria-club de viajeros al c/ Sant Isidre 20, 
per un canvi substancial  de les condicions de la llicència municipal AC47/92 atorgada 
(existència d’un equip de música que no figurava en la sol·licitud de llicència). Un cop 
concedida la llicència de posta en marxa de l’activitat, és molt difícil que l’Ajuntament, 
conegui la instal·lació d’aparells de música, si no es a través d’una queixa o denúncia. En 
qualsevol cas, digué el Tinent d’Alcalde, l’Ajuntament de Gavà sempre actuarà amb el 
màxim rigor amb totes les activitats que produeixin molèsties als veïns. 
 
 
Una vegada acabada la contestació de les preguntes formulades a la passada sessió ordinària, 
es va passar a la formulació de nous Precs i Preguntes. 
 
 
El Sr. José Antonio Sáez, en representació del Grup Municipal del Partit Popular, abans del 
Ple i per escrit en el qual es feia ressò de nombroses queixes rebudes dels usuaris i veïns dels 
carrers limítrofes del Parc Lluch per l’estat de neteja en el que es trobava el parc (escombraries 
diverses, vidres, excrements de gossos), pregava a l’equip de govern adoptés les mesures 
pertinents per tal de normalitzar aquesta situació que suposava un greu risc per a la salut, 
especialment pels infants.  
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Li va contestar el Sr. Vicente Navarro dient que havien estat donades instruccions a 
l’empresa municipal de serveis PRESEC, S.A. perquè comprovés l’estat del Parc de la Torre 
Lluch, i adoptés les mesures necessàries per millorar l’estat de neteja de l’esmentat parc.  
 
 
El Sr. Grau, en nom del Grup Municipal d’EUiA i a l’empara de l’art. 66 del ROM, havia 
presentat un escrit en el qual, i després de fer diverses consideracions sobre la protecció del 
medi ambient, la comptabilitat del gaudiment de la natura per les persones amb la 
preservació del paisatge i les espècies naturals, l’existència a Gavà d’una llarga i sana tradició 
de pràctica de diferents esports de muntanya, entre ells el moto-cros, que segons els espais per 
on es practiqui pot provocar destrosses inassumibles per la fauna i la flora salvatge, pregava a 
l’equip de govern es marqui un circuit delimitat específic per a la pràctica del moto-cros, 
tenint en compte les necessitats i aspiracions de les persones que practiquen aquest esport, 
alhora que es controli de forma més estricta l’ús dels nostres espais naturals, especialment 
d’aquelles persones que accedeixen als camins rurals restringits en vehicle motoritzat 
provocant danys importants al nostre patrimoni natural. 
 
Li va contestar el Tinent d’Alcalde de Seguretat Ciutadana, dient que, com el Sr. Grau 
coneixia, la Llei 9/1995, de 27 de juliol, així com el Decret 166/1998, de 8 de juliol, de 
regulació de l’accés motoritzat al medi natural fa pràcticament incompatible la realització 
d’aquests tipus de pràctiques dins de l’entorn natural o forestal. Des del dia 18 de gener, la 
Policia Local de Gavà juntament amb els Guardes del Parc del Garraf, Agents Forestals, 
Policia Local de Begues i Guàrdia Civil (SEPRONA), estan realitzant una campanya per tal de 
controlar l’accés motoritzar al medi natural. 
 
 
El mateix Sr. Grau, en nom del Grup Municipal d’EUiA i a l’empara de l’art. 66 del ROM, 
havia presentat també un altre escrit en el qual es deia que a la nostra localitat encara s’hi 
conservaven a les façanes d’algunes comunitats de propietaris plaques de l’enclusa i les fletxes 
franquistes que col·locava l’Institut Nacional de l’Habitatge en els edificis de protecció oficial, 
símbol que va ser derogat per la Constitució Espanyola de 1978.  Atès que els habitatges ja no 
eren considerats protegits, les plaques no formaven part de les façanes ni tampoc eren 
elements informatius, per tot el que proposava a l’equip de govern, d’una banda, que es fes un 
llistat de tots els edificis de la localitat on perdurin els símbols franquistes derogats per la 
Constitució Espanyola, i d’altra, fer una petició a les comminats de propietaris de la localitat 
que en la seva façana hi hagi símbols franquistes, que els retirin. 
 
Li va contestar el Tinent d’Alcalde de Presidència, Sr. Balsera dient que per a l’equip de 
govern les ciutats no han de comptar amb símbols públics que reconeguin la trajectòria de 
la dictadura franquista, i que representen un sistema polític que negava la democràcia, el 
pluralisme i els drets fonamentals. Per això, l’equip de govern està d’acord en conèixer a 
quins edificis hi perduren aquests símbols exteriors i per això farà un llistat d’aquests 
edificis i demanarà a les seves comunitats que els retirin. 
 
 
El Sr. Marcel·lí Reyes, en nom del Grup Municipal d’ERC i a l’empara de l’art. 66.3 del ROM, 
havia presentat també un escrit en el qual – en els Antecedents - es deia que en el transcurs 
d’aquest any 2004 havia d’entrar en funcionament el centre i taller ocupacional per a 
disminuïts de can Calderón, a Viladecans, gestionat per la fundació CAVIGA, la qual cosa 
comportava el tancament de l’actual Taller Ocupacional “La Bòbila”. Ara bé, i sens perjudici 
de que el suport d’ERC a l’esmentat trasllat depenia d’una sèrie de temes encara no resolts de 
forma satisfactòria, el cert era que amb el trasllat es deixarien lliures una sèrie de locals de 
propietat municipal situats al cor del barri de les Colomeres. En conseqüència, i atès que des 
de feia molts anys aquesta populosa barriada – mitjançant l’associació de veïns de les 
Colomeres – venia demanant la creació d’un Centre Cívic al barri, demanda que era també 
assumida per la Federació d’Associacions de Veïns de Gavà, ERC instava el govern municipal 
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a elaborar i executar, dins d’aquesta legislatura, i en cooperació i col·laboració amb 
l’Associació de Veïns de les Colomeres, un projecte d’adequació dels locals que ara ocupa el 
Taller Ocupacional “La Bòbila”, a fi de transformar-los en un Centre Cívic que presti servei al 
bari de les Colomeres. 
 
Va contestar el Prec el Tinent d’Alcalde de Serveis Personals, Sr. José Obispo, qui va  
respondre que en aquests moments s’està treballant, juntament amb els Ajuntaments de 
Viladecans i Castelldefels, de cara a posar en funcionament el centre i taller ocupacional 
per a disminuïts de Can Calderón. Una vegada s’hagi realitzat el trasllat a aquestes 
instal·lacions del taller ocupacional “La Bòbila”, s’alliberarà l’espai que actualment està 
ocupant aquest centre, sent en aquest moment quan l’equip de govern de la ciutat 
elaborarà un pla d’usos de l’espai que estarà desocupat. L’equip de govern, però, avança ja 
el seu compromís perquè aquest equipament es destini a usos cívics, que beneficiïn al 
propi barri, i a tota la ciutat. Cal recordar i fer palès també que, actualment, l’Ajuntament 
de Gavà està garantint que l’Associació de Veïns de Les Colomeres pugui realitzar les seves 
activitats, tot assumint el cost del lloguer del local que actualment ocupa. 
 
 
El mateix  Sr. Reyes, en un altre escrit de la mateixa naturalesa, exposava - en la part relativa 
als Antecedents - que, en el decurs de les últimes festivitats, s’havia fet evident que el centre de 
Gavà patia una greu manca de zones d’aparcament que posava en perill la promoció del 
comerç en aquesta zona, per la qual cosa creien que calia impulsar una política de construcció 
d’aparcaments per a vehicles que volen accedir a les zones comercials de la ciutat, 
especialment a la zona de la Rambla i voltants. Des d’aquest punt de vista era especialment 
interessant considerar l’emplaçament d’un d’aquest aparcaments subterranis a la plaça de 
Batista i Roca, cosa que venia afavorida pel fet que aquesta era un plaça dura,  susceptible de 
ser obrada i buidada per construir l’aparcament sense afectacions significatives a la vegetació 
o l’arbrat, alhora que permetria fer entrades i sortides de vehicles sense malmetre o complicar 
en excés l’entorn. També calia remarcar que aquest aparcament soterrani donaria fins i tot 
servei als ciutadans que han d’accedir a equipament públics i privats pròxims (Jutjats, CAP, 
Museu, mercats, escoles properes, etc.). Era per tot e l que exposava que formulava un Prec en 
el sentit de que ERC instava el govern municipal a elaborar i executar, dins d’aquesta 
legislatura, un projecte de construcció d’un aparcament soterrani a la Plaça de Batista i Roca 
de Gavà, que doni servei a tota la zona comercial del centre de la ciutat. 
 
Li va contestar el Sr. Vicente Navarro dient que el programa electoral del Partit dels 
Socialistes de  Catalunya  per al mandat (2003-2007),  preveia la construcció d’un aparcament 
soterrani en la zona noroest de Gavà. La  concreció del llloc més adequat, així com la seva 
execució es realitzarà abans d’acabar el mandat. 
 
 
El Sr. Sergio Engli, en representació del Grup Municipal del Partit Popular i també abans del 
Ple, havia presentat un escrit en el qual es deia que, davant els problemes d’identificació dels 
guals en regla que existeixen a la població (les plaques d’identificatives estan gastades les més 
antigues, i moltes vegades no es pinten les voreres de color groc) i no dent desxifrar si un gual 
està o no al corrent del pagament de les taxes corresponents, preguntava quines mesures 
anava a adoptar l’equip de govern per facilitat, tant a la Policia Municipal com als mateixos 
ciutadans, la identificació dels guals al corrent de pagament. 
 
Li va contestar els Sr. Víctor Carnero dient que l’equip de govern estava treballant en una 
nova ordenança municipal sobre llicències de guals i reserves de via pública que properament 
es portarà al tràmit d’aprovació reglamentari per part d’aquest Ple municipal. 
 
 
El mateix Sr. Sergio Engli, en representació del Grup Municipal del Partit Popular,  havia 
presentat per escrit una altra pregunta. I així, en relació a les moltes queixes que deien haver 
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rebut dels veïns de la zona de la platja en quant a les línies d’autobusos (com la L-95) que 
circules per la mateixa, va preguntar quines mesures estava prenent aquest Consistori 
respecte al problema, per tal de donar una solució als ciutadans que pateixen els horaris i 
incomoditats que provoquen les esmentades línies d’autobusos.  
 
La Sra. Brugués Jardí li va contestar dient que el servei d’autobús a Gavà Mar ha millorat 
ostensiblement amb la posada en marxa de la línia del Gavabús, que ha suposat fer eficient 
el servei de connexió del barri de Gavà Mar amb d’altres barris de la nostra ciutat. Prova 
de l’èxit i la satisfacció dels usuaris amb relació a aquest servei és el fet que en només un 
any, en el 2003, el Gavabús ha multiplicat per dos el nombre d’usuaris. Pel que fa a les 
queixes que esmenta el Partit Popular amb relació a L95, val a dir que alguns veïns han 
sol·licitat modificar la ubicació d’alguna de les parades. Amb l’objectiu de no deixar 
desateses les demandes dels ciutadans, l’Ajuntament de Gavà està valorant la pertinença 
d’aquestes sol·licituds conjuntament amb l’Entitat Metropolitana del Transport amb el 
benentès que, per sobre de tot, en la valoració d’aquestes sol·licituds  regiran els principis 
d’eficàcia i eficiència del servei, a més del fet que s’adeqüin a l’interès general del servei 
públic d’autobús.  
 
 
Finalment, també el Sr. Engli, en escrit referit a que en els darrers mesos molts ciutadans 
adscrits al ABS-1 (Ambulatori de la Riera de Sant Llorenç) havien rebut notificacions de 
canvis en el seu metje de capçalera, motivats per el colapse  que l’esmentat ABS estava patint 
per causa dels minvats recursos humans i tècnics de que disposava, acabava preguntant 
quines mesures estava prenent l’Ajuntament respecte al problema plantejat, per tal de donar 
solució als ciutadans que es trobaven obligats a fer proves mèdiques complementàries (com 
ara radiologia convencional) fora de la localitat, amb el consegüent transtorn que significava, 
o que patien la manca de recursos humans i d’espai. 
 
Li va constestar la Tinenta d’Alcalde de Serveis Generals i Recursos Humans, Sra. Anna 
Becerra en el sentit de que, en primer lloc, les competències en aquesta matèria eren única 
i exclusivament de la Generalitat de Catalunya. Segon que l’Ajuntament de Gavà havia 
demanat en reiterades ocasions a l’Institut Català de la Salut la necessitat de prestar a Gavà 
el servei de radiologia, sense èxit fins al moment. Tercer, que des del mes de setembre 
passat havien mantingut vàries reunions amb les àrees bàsiques de salut de Gavà i l’Institut 
Català de la Salut on s’havien tractat diferents temes relacionats amb les millores, i en 
concret  havien seguit insistint en la necessitat del servei de radiologia. I per últim, 
assegurava al sr. Engli  que l’Ajuntament insistirà una vegada més amb el nou govern de la 
Generalitat de Catalunya en la importància de la implementació del mateix a la nostra 
ciutat. 
 
 
Acabada la contestació dels Precs i Preguntes formulades per escrit abans de la sessió, va 
demanar la paraula el Sr. Grau per dir, abans que res, que encara restava pendent de 
respondre una pregunta formulada a la passada sessió, que feia referència a la seva reclamació 
en diverses sessions plenàries de que les corresponents autoritats locals atenguessin les 
peticions dels ciutadans de ser rebuts en audiència, tal com manen les lleis i el ROM, i en 
aquest sentit i després de fer referència i llegir el paràgraf final de la pàgina 18 de l’acta de la 
sessió ordinària del mes de desembre, va insistir en  que no s’havia respost la pregunta de 
quan s’havia atès la petició formulada mitjançant escrit nº 12.925, de 25 d’octubre de 2003, o 
les nº 14.859 i 15.177 de 2002.  
 
Li va respondre el Sr. Víctor Carnero dient que la primera d’elles havia estat contestada el 17 
de novembre de 2003; que en el cas de la segona, l’interessat havia estat rebut els dies següents 
pel tècnic que instruïa l’expedient, i pel que feia a la última,  havia estat contestada el 18 de 
desembre de 2002. El Sr. Grau no va quedar satisfet en la mesura que digué que una cosa són 
els tècnics i un altra les autoritats, i que són aquestes sobre les quals recau l’obligació legal. 
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També el Sr. Grau va preguntar perquè s’havien talat una sèrie d’arbres en el Parc de 
l’Amerikan Lake, arbres centenaris i aparentment en bon estat. El Sr. Alcalde va dir que se li 
respondria a la propera sessió. 
 
 
Finalment va intervenir el sr. Xavier Alavedra ja que – digué - volia fer un prec sobre la 
senyalització horitzontal, fent palesa la desaparició de passos zebra a alguns indrets de la 
població. En concret, i fent-se ressò dels veïns del carrer Colomeres cantonada Tressols,  va 
recordar que en aquest lloc s’havien fet obres i amb aquest motiu va desaparèixer el pas 
existent, sense que, ores d’ara i un any després,  encara no havia estat restablert. Per aquest 
motiu, el Sr. Alavedra va pregar es fes un seguiment d’aquesta qüestió. 
 

 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 

DECLARACIÓ POLÍTICA 
A FAVOR DE LES LLIBERTATS DEMOCRÀTIQUES 

I CONTRA LA REFORMA DEL CODI PENAL. 
 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pel Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya a l’Ajuntament de Gavà , en favor de les llibertats democràtiques i 
contra la reforma del Codi Penal, declaració que, després del debat i un cert consens entre els 
grups que finalment la votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 

1. Instar a la nova majoria de govern que resulti de les properes eleccions generals a que es 
comprometi a derogar aquesta reforma del Codi Penal que atenta contra les llibertats 
polítiques dels ciutadans/es. 

 
2. Afirmar que l’ampli consens social i polític a Catalunya sobre la conveniència de la 

reforma de l’Estatut, dotarà d’una autoritat tal al nou marc estatutari que la 
conseqüència no podrà ser cap altra més que la seva aprovació en la forma que el 
Govern de Catalunya consideri oportuna. 

 
3. Fer arribar aquesta Declaració Política al president del Parlament de Catalunya, als 

grups polítics amb representació a la cambra, a les entitats municipalistes catalanes i al 
president del govern espanyol. 

 
Aquesta declaració va ser aprovada per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 EUiA, 2 CiU,1 ERC i 1 
I-EV), cap en contra i  tres (3) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que aquesta declaració corresponia a un fet 
que, al seu entendre, es podia considerar de molta gravetat, atès que a partir d’uns 
procediments absolutament contraris a tota lògica, inclòs a l’ordenament jurídic, el 
govern espanyol havia emprés unilateralment la iniciativa d’impulsar una reforma del 
codi Penal per tal de castigar la convocatòria de referèndums per part de comunitats 
autònomes i entitats locals, afegint que la reforma representava una amenaça directa a 
la llibertat directe d’actuació del govern de Catalunya i als ens locals, constituint un 
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atemptat al lliure exercici de la democràcia. D’altra banda, el Sr. Reyes va indicar que, a 
aquests efectes, s’havia elaborat una declaració política al respecte, per entendre que no 
era ni lògic, ni lícit ni prudent que davant d’una confrontació política, es respongués 
amb mesures de caràcter penal. Per això, atès que en la comissió informativa es va 
proposar la redacció consensuada d’un nou text, a partir de les aportacions d’altres 
forces polítiques, el Sr. Reyes va donar lectura a la part dispositiva d’aquest. 
 
A continuació, el Sr. Jaume Grau va fer ús de la paraula, indicant que evidentment, 
s’adherien totalment a la Declaració Política, en els termes en que havia quedat 
redactada, si be va voler recordar que l’actual dinàmica regressiva dels drets i llibertats 
que portava a terme el govern del Partit Popular, feia bona aquella frase de “todos a la 
cárcel”, si be va desitjar que no es complís. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que EUiA 
portava ja molts anys reclamant l’efectivitat de tots aquells drets personals i col·lectius, 
així com les llibertats que tota persona tenia pel sol fet de ser persona, i a més, d’una 
manera inalienable. 
 
Per la seva part, el Sr. José Antonio Heredia va dir que votaria a favor de la Declaració 
política presentada inicialment per ERC, i enriquida posteriorment per les aportacions 
d’altres grups municipals. 
 
D’altra, el Sr. Josep Llobet va manifestar que l’opinió del PP ja era prou coneguda, 
indicant que s’abstindrien en aquesta questió, per entendre que no era un assumpte de 
la competència del ple. 
 
Per la seva banda, el Sr. Josep Mª Dalmau va assenyalar que el grup municipal de CiU 
va fer una aportació al text inicial de la Declaració presentada per ERC, i que per 
suposat que la votarien a favor., atès que amb aquestes noves figures delictives 
contemplades en la reforma del Codi Penal, més aviat semblaven anar adreçades contra 
els pobles català i basc, indicant en aquest sentit que la posició de CiU era defensar 
sempre Catalunya dels atacs que li proferien. 
 
Seguidament el Sr. Joaquim Balsera va manifestar que, tal i com s’havia indicat en la 
Comissió Informativa de Presidència, el grup municipal del PSC votaria a favor de la 
Declaració presentada per ERC, atès que, entre d’altres, s’havia acceptat la incorporació 
d’unes esmenes presentades pel grup municipal del PSC. Això no obstant, el Sr. Balsera 
va dir que tota vegada que el Sr. Reyes no havia llegit la part expositiva de la declaració, 
tenia interès en ressaltar una part de la mateixa, la qual deia textualment que “... 
pensem que el Partit Popular, amb aquesta reforma, havia instrumentalitzat el Dret 
Penal, posant-lo al servei exclusivament de la seva particular ideologia política, en 
contra de tota la societat, la democràcia i el dret, en la seva obcecació i obsessió en 
pensar que, a qui només estava perjudicant era al poble basc i al poble català”, afegint 
que aquesta  frase cobrava molta actualitat amb els esdeveniments que estàvem 
visquent. 
 
Seguidament, es va sotmetre la Declaració a votació, amb el resultat assenyalat 
anteriorment. 
 
 
D’altra banda, i en relació a la Declaració política presentada pel Grup Municipal de 
CiU, relativa a la manifestació de reconeixement de l’Ajuntament de Gavà a l’anterior 
President de la Generalitat Molt Honorable Sr. Jordi Pujol i Soley, que havia estat 
informada favorablement per la comissió informativa, amb l’acceptació d’algunes 
esmenes formulades pels altres grups municipals,  el Sr. Dalmau va dir que a la vista de 
l’actual situació política, considerava més adequat retirar-la de l’ordre del dia.    
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Així mateix, i pel que feia a l’altra Declaració Política presentada pel grup municipal 
d’EUiA, relativa a l’adhesió de l’Ajuntament de Gavà a la Carta Europea de Salvaguarda 
dels Drets Humans a les Ciutats, el Sr. Grau va indicar que tal com havia manifestat a la 
comissió informativa, es retirava d ‘ordre del dia, donant un mes de marge de cara a 
trobar formules de consens, per tal que l’equip de govern pugui incorporar tot allò que 
consideri oportú a aquesta declaració, així com dialogar sobre la mateixa.  
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores i vint minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
    
           L’Alcalde                                                                                                      El Secretari 
 
 
 
 
 
Dídac Pestaña Rodríguez                                                                        Guillermo de Prada y Bengoa  
 
 
 
 
 
 


